
     Protokół Nr VI/2015 

z sesji Rady Gminy Dobre odbytej w dniu 27 maja 2015 roku  w lokalu 
Urzędu Gminy w Dobrem.

Obrady rozpoczęły się o godzinie 9 00 i trwały do godziny 17 50 .

W sesji udział wzięło 14 radnych / według załączonej listy obecności / oraz sołtysi  z terenu 
Gminy Dobre /lista obecności na piśmie w załączeniu /, Wójt Gminy Dobre , Zastępca 
Wójta Gminy ., Skarbnik Gminy , Sekretarz Gminy , radca prawny i Pan Wojciech 
Rastawicki  radny powiatowy .

Do pkt.1.Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Waldemar Szymański , który
powitał wszystkich zebranych , poinformował ,że w sesji udział bierze 14 radnych co 
stanowi 93 % ustawowego składu rady , w związku z tym sesja władna jest do 
podejmowania uchwał .

W sesji udziału nie brał 1 radny Pan Zbigniew Olko .

Następnie Przewodniczący rady Gminy przedstawił nowo zatrudnioną Sekretarz Gminy 
Panią Iwonę Księżopolską . Sekretarz Gminy w kilku słowach wypowiedziała się w zakresie 
współpracy zarówno z radnymi , sołtysami jak i mieszkańcami gminy Dobre wyrażając 
nadzieję na dobrą  współpracę..

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad /na piśmie w 
załączeniu / oraz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do porządku obrad .

Radny Piotr Sadurski – wnoszę o wyrzucenie z porządku obrad punktów : 11, 16, 17, 18, 20.
Przesunięcie ich do komisji BOR , nie było kontaktu z rodzicami , przy takiej sprawie 
powinno być spotkanie z rodzicami .Odnośnie GZAS , dopiero tuz przed sesją otrzymaliśmy 
informacje o zadaniach referatu oświaty  oraz zmieniony uchwały w sprawie budżetu .
Radny Krzysztof Laskowski – ja też jestem zdziwiony , że na 10 minut przed sesją otrzyma-
liśmy materiały dotyczące likwidacji GZAS i zadań referatu . Jestem oburzony ta sytuacją .
Jestem oburzony potraktowaniem Rady .
Przew.Rady Gminy - Panie radny proszę o wnioski.
Radny K.Laskowski – Pan też był oburzony , że poprzedniej kadencji radni otrzymywali 
materiały na 5 minut przed sesją.
Przew.Rady Gminy  – jaki wniosek z tego wynika Panie radny do porządku obrad? Bo w tej
chwili nic Pan nie powiedział .
Radny K.Laskowski – to powinno być omówione na komisji .
Radna Hanna Wadas- komisja BOR-u zajmowała się już dwukrotnie , były poruszane 
problemy GZAS-u , była dyskusja dosyć burzliwa, szeroka i Pan o tym wie i Pan na 
ostatniej Komisja Pana nie było ,ale to nie wina nasza . Powinien Pan być zorientowany 
i Rada jest odpowiednio przygotowana. Jeśli chodzi o to ,że materiały zostały przygotowane 
pięć minut przed sesją to nie wiem dlaczego to Pana dziwi w tej kadencji skoro w
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 poprzedniej było to regułą ,że przybywając na sesję dostawaliśmy  materiały , które 
dotyczyły spraw bieżących , także to jest żadna nowość . Komisja BOR-u zajmowała się 
dwukrotnie w tej kadencji sprawa szkoły . A to jest tylko informacja.
Radny A.Chojecki – radny Laskowski  był na ostatniej Komisji BOR.
Radna H.Wadas – wiem , że na którejś z Komisji nie był Pan Laskowski obecny .
Radny St.Paderewski – Panie radny Laskowski – ja na ostatniej Komisji pytałem i prosiłem , 
aby wypowiedzieć się na ten temat .
Przew.Rady Gminy – Panie radny Laskowski – odnośnie materiałów na sesję to ja się 
odniosę w wolnych wnioskach do Pana wypowiedzi.
Radny P.Sadurski – chciałbym na komisję zaprosić wszystkie osoby wymienione w 
uchwałach i uzgodnić .Dlatego wnoszę o wyrzucenie z dzisiejszego porządku obrad 
punktów:11,16,17,18,20 .

Radni w głosowaniu jawnym nie przyjęli wniosku radnego P.Sadurskiego .
Głosowanie przebiegło następująco: za wnioskiem 5 głosów, przeciw 7 głosów, 2 głosy 
wstrzymujące.

Do pkt.2.Podziękowanie  za pełnienie funkcji sołtysa  w minionej kadencji .

Wójt Gminy – sołectwo jest to taka jednostka pomocnicza gmina charakterystyczna dla 
obszarów wiejskich . Organizacje oraz  zakres działań statutowych określa Rada Gminy po 
konsultacjach z mieszkańcami . Głównymi zadaniami sołectwa to jest troska o zbiorowe
potrzeby mieszkańców . Zebranie wiejskie jest to organ wiodący , bo na zebraniu 
podejmowane są decyzje  w sołectwie dotyczące danej społeczności . Natomiast sołtys jest 
organem wykonawczym , jest przewodniczącym rady sołeckiej . Rada sołecka z sołtysem
wpływają na aktywność mieszkańców , zwołują  zebrania wiejskie , wnioskują do Rady 
Gminy , reprezentują swoją  społeczność , swoje opinie i uchwały z zebrań wiejskich 
przekazują do rozpatrzenia Radzie Gminy i Wójtowi . Rada sołecka i sołtys to organ 
doradczy dla Rady Gminy ponieważ znają najlepiej potrzeby mieszkańców . Z tego miejsca
pragnę Wam podziękować za tą aktywność , za prace , za wkład dla lokalnej społeczności .
Wiem , ile trzeba włożyć  trudu ,żeby być sołtysem , ile jest wyrzeczeń , ile jest 
poświęconego czasu dla tej lokalnej społeczności , dla danego sołectwa . Jest to ogrom 
zadań , który ciąży na sołtysie , mając na uwadze to dobra sołtysa i to co zaobserwowałem w 
ostatnich wyborach sołeckich , bo uczestniczyłem w nich na przemian z  Panem 
Wicewójtem , wiem ,że niektórzy sołtysi zrezygnowali z pełnienia tej funkcji bo stwierdzili ,
że są już tak zmęczeni , są dociążeni pracą ,że nie podołają . W związku  z tym , chciałbym 
Państwa sołtysów , których zaprosiliśmy na tą sesję , w jakiś uroczysty sposób podziękować 
Wam za ta długoletnią pracę w formie dyplomów i kwiatów ode mnie i od Rady Gminy .

Następnie Wójt Gminy wręczał sołtysom dyplomy i kwiaty . Podziękowania otrzymali :
1.Agnieszka Goźlińska,
2.Roman Chądzyński ,
3.Jerzy Ołdak,
4.Jan Gadomski ,
5.Janusz Bodecki,
6.Agnieszka Wojtyńska,
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7.Krystyna Radzio,
8.Bogdan Galej,
9.Robert Sarnecki .

Do pkt.3.Informacja o pismach , które wpłynęły do Rady Gminy .

1,2,3 / pisma od rodziców klas szóstych szkół podstawowych z terenu Gminy Dobre ,
w których proszą o utworzenie trzech klas pierwszych w gimnazjum w Dobrem zamiast 
zamiaru utworzenia dwóch klas
/ pełna treść pism stanowi załączniki do niniejszego protokółu/,
4/ pismo Rady Pedagogicznej  Gimnazjum w Dobrem , w którym nauczyciele zwracają się z 
  prośbą o  zatwierdzenie pierwszego projektu arkusza organizacyjnego na rok szkolny  
  2015/2016 , który przewidywał trzy oddziały klas pierwszych , zaś drugi wariant projektu 
  przewiduje  dwa oddziały klas pierwszych ,
  /pełna treść pisma stanowi załącznik do niniejszego protokółu /,
P.P.Chmielewski Z-ca Wójta – ja pozwolę sobie wyjaśnić tą sytuację , mając na uwadze 
dobro dzieci , to o czym pisze rada pedagogiczna , o których to rozmawialiśmy z Państwem,
pisma Rady Rodziców również  , oddziałów będzie trzy . Co nas skłoniło do takich 
pomysłów .Sytuacja jest taka ,że byłoby to możliwe , ale nie chcemy tego robić za wszelką 
cenę . Mając na uwadze dobro dzieci oddziałów będzie trzy . Jeśli macie Państwo jeszcze 
jakieś pytania w tej sprawie to zapraszam , będę wyjaśniał wszelkie wątpliwości .
Radny K.Laskowski – ja dziękuję Panie Wójcie , rozmawialiśmy na ten temat , myślę ,że
nasza rozmowa dała też taki efekt , a nie inny  . Rozumiem ,że rodzice bardzo nad tym 
popracowali . Natomiast szanowni państwo ten projekt nie jest jeszcze podpisany .
Ja nie mogę oczywiście zdradzać danych osobowych , ale w wyniku tego nowego projektu ,
planu oszczędnościowego prace w gimnazjum  traci jeden  nauczyciel . Moim zdaniem 
cenny i wartościowy nauczyciel . Takich osób nie powinno się pozbywać . Nie mam prawa 
podawać danych osobowych , natomiast jest to bardzo dobry pracownik , młody pracownik
i ten nauczyciel w wyniku tego projektu musi sobie szukać innego miejsca pracy  .
Wójt Gminy – szanowni Państwo , w uzupełnieniu do wypowiedzi Pana Wicewójta 
mieliśmy na uwadze i każda dyskusja merytoryczna do czegoś prowadzi . Nie wiem 
dlaczego takie larum z tego tytułu powstało . Przecież my musimy rozmawiać z dyrektorami
Musimy szukać projektów oszczędnościowych . Sami Państwo wiecie ,że na chwilę obecną
z informacji , które żeśmy otrzymali  32 tysiące już nam obcięto subwencji na oświatę.
Jest pewna obawa , że te środki mogą być jeszcze cięte .To nie chodzi o to ,że my chcemy 
zrobić jakąś rewolucję . Absolutnie , jesteśmy za tym i najważniejsze jest dobro dziecka.
Dziecko powinno otrzymać w szkole to co powinno mieć do tej pory. Czyli komfort
nauczania , wykwalifikowaną kadrę , poświęcony czas tej kadry dla dzieci . I tego sobie
życzymy . Jeżeli pan radny mówi tutaj o zwalnianiu nauczycieli to proszę państwa myśmy 
taka decyzje podjęli ze względu na to ,że ta informatykę dostaną inni nauczyciele w tej 
szkole , którzy tez są dobrymi pedagogami i też będą potrafili nauczyć dzieci informatyki .
Zawarliśmy kompromis z Panem dyrektorem Gadomskim . Coś za coś.  Od pięciu 
miesięcy pracuję w tej gminie i widzę niesamowite potrzeby tej gminy  jeżeli chodzi o 
rozwój tej gminy . Tak samo i o ta placówkę oświatową . W tym roku już zaczęliśmy 
pracować nad projektem  termomodernizacji  całego kompleksu szkolnego w Dobrem
czyli chodzi o stara szkołę , gimnazjum , łącznik , hale sportową i stołówkę.



-   4   -

Mamy zamiar i już nad tym pracujemy , oby w przyszłym roku , po złożeniu wniosku,
zakwalifikowania tego naszego wniosku ,że ta szkoła wyglądała inaczej . Będzie wykonana
elewacja wszystkich ścian , wymiana okien , będzie zmienione poszycie dachowe na 
starym obiekcie , więc my musimy mieć też pieniądze na wkład własny jeżeli chodzi o 
ta placówkę . Nikt nam nic za darmo nic nie da. Musimy podjąć jakieś kroki i wybrać
to dobro. Najważniejsze dobro to  są dzieci . My tutaj na dzieciach nie oszczędzamy ,
staramy się znaleźć dodatkowe komputery od nowego roku szkolnego . O tym się nie mówi 
tylko mówi się o tym ,że Wójt chce zlikwidować szkołę , że Wójt chce zlikwidować 
nauczycieli . Potrzeby są potworne , nie mamy dróg , każdy by chciał poruszać się po 
normalnej drodze niż chodzenie po dołach , też to widzimy .Będziemy starali się 
wejść z wnioskami o to ,żeby też u nas drogi zacząć budować . To są potworne pieniądze .
My musimy to wszyscy wypracować i przez oszczędzanie , wtedy dojdziemy do jakiegoś 
sedna czyli będzie lepiej. Tak samo brakuje nam parkingów przy szkole . Dzisiaj wszyscy 
Państwo macie samochody , w różnej formie dzieci są dowożone więc od strony gimnazjum 
też planujemy zrobić dobudowę parkingu , zabudowę ogrodzenia od Państwa 
Mazurkiewiczów , dobudowę parkingu od strony ul. Kilińskiego . Tylko my musimy mieć 
trochę czasu . Uważam , że prze te cztery czy pięć miesięcy  to i tak żeśmy dużo zrobili ,
proszę jeszcze o cierpliwość , spokój i zaufać nam . My robimy wszystko po to ,żeby 
było lepiej Państwu, dzieciom . Chyba Państwo zauważyli ,że stan porządku na terenie 
gminy też w jakiś sposób się poprawił , przynajmniej chociaż w samym Dobrem . Jest
sprzątane , koszone , upiększane w różny sposób . Co jeszcze możemy ? Czekamy na  
Państwa wnioski i podpowiedzi bo człowiek jest tylko żywą istotą i nie jest w stanie
wszystkiego zauważyć. Jeżeli takie podpowiedzi będą będziemy  się skłaniać do tego 
Ale mówię w miarę środków , które posiadamy . Bardzo mocne zaangażowanie Pani 
Skarbnik, Pana Wójta . Zapomniałem państwu powiedzieć ,że z konkursu został wyłoniona 
Pani Sekretarz Iwona Księżopolska , myślę ,że ta współpraca zaczyna się nam układać
bardzo dobrze , jest osoba bardzo aktywną , spostrzegawczą , ma wiele pomysłów i to
będzie służyć rozwojowi naszej gminy .Tak samo myślę o boisku przy szkole . Do tej pory 
wybudowano jakiś kort tenisowy na środku placu  i oceńcie Państwo sami czy to w tym
miejscu powinno być czy może trochę w innym miejscu . Teraz jest blokada dla boiska dla 
szkoły . Jeżeli zaczniemy kort tenisowy przenosić w inne miejsce też będą sprzeciwy 
Państwa ,że po co to. No to proszę dajcie lokalizację na boisko . To są problemy i my to 
widzimy i rozmawiamy . Rozmawiałem już z Panem dyrektorem Rastawickim na temat
tego boiska , powiedziałem ,że może jakieś boisko w tym roku zbudujemy na miarę potrzeb.
Jeżeli będzie sytuacja taka ,że będzie można pozyskać środki na boisko to pewnie 
skorzystamy z tego. I do tego będziemy dążyć. Pracownicy są bardzo zaangażowani
i oddają wszystko ,żeby ta gmina lepiej wyglądała.
Radny K.Laskowski – dziękuje Panie Wójcie za przypomnienie , ale to w takim razie 
z nauczycielem informatyki w gimnazjum będzie zwolnionych dwóch nauczycieli .
Ja nie mówiłem o nauczycielu informatyki. W świetle  tych oszczędności typu wyłączenie 
co drugiej latarni , oszczędności w oświacie , efekty tego będziemy zbierać za jakiś czas.
Ja bym postulował przemyślenie celu kupienia koparki za 300 tysięcy . Bo z jednej strony
oszczędności , a z drugiej strony inwestycja . Mi jakoś te obydwie rzeczy nie godzą się ze 
sobą .
Radna Dorota Wielechowska – rodzice  przyszli tutaj ,aby rozwiązać wątpliwości , niech 
rodzice zwracają się  do Wójta .
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Radny P.Sadurski – poruszony został temat zwolnienia nauczyciela, tych zwolnień może być 
więcej . Kto będzie uczył nasze dzieci .Nie ruszajmy nauczycieli.
Wójt Gminy – jeżeli chodzi o Drop , szkoda,że nie am dyrektora bo by odpowiedział .
Dostał projekt organizacyjny praktycznie taki jaki sobie życzył. Nie było żadnej mowy
o zwolnieniu nauczyciela w Dropiu . Proszę nie siać kłamliwych informacji . Bo to jest
nieprzyzwoite . Jeżeli chodzi o nauczycieli w gimnazjum , jeżeli Pan radny Laskowski 
mówił to powinien wszystko powiedzieć . Dlaczego nie mówi na jakiej części etatu pracuje 
ten nauczyciel i druga Pani matematyczka , która ma zamiar odejść . Operujmy prawda , 
faktami , a nie tylko ,żeby zajątrzyć , wprowadzić niedogodność dla Państwa i 
przekłamania . Co do koparki , jeżeli w poprzednich kadencjach nie widzieli radni 
i Wójt i Pan Laskowski takiej potrzeby to ja tą potrzebę widzę . Ta koparka będzie i będzie 
nam służyć wszystkim . My nie wydamy pieniędzy na wodociągi  w sensie napraw 
awaryjnych bo przyjazd koparki do naprawy awaryjnej wodociągu to kosztuje nas średnio 
1200 złotych dziennie . Mamy masę robót okopowych dróg gminnych . Ta koparka będzie 
służyć do odśnieżania . Ja to widzę i czuję . Nie zgadzam się z tym ,że ta koparka jest
niepotrzebna . Jeżeli Pan radny widzi inaczej , przykro mi , ja mam inny punkt widzenia 
na sprawy gospodarcze niż Pan radny Laskowski .
Radna H.Wadas – proszę o przejście do porządku obrad.

Radni zapoznali się z kolejnymi pismami :

5/pismo  jednego z rodziców z pytaniami: ile będzie kosztowało gminę zatrudnienie  
opiekunek w autobusach? Jaki są ich umowy o pracę i na jakich zasadach była kwalifikacja 
opiekunek?
6/pismo jednego z rodziców z pytaniami : kto wymyślił na dwa miesiące przed końcem roku 
szkolnego zapytania ofertowe na dowożenie dzieci do szkół? Czy były jakieś skargi na 
dotychczasowego przewoźnika? Czemu to wszystko ma służyć , bo chyba nie chodzi o 
oszczędności jak się zatrudnia opiekunki , którym trzeba zapłacić ? Ile będzie wszystkich 
opiekunek ?
7/pismo jednego z rodziców , w którym pisze ,że nie życzy sobie , aby ktoś podejmował
 za niego decyzje w sprawie jego dziecka. To rodzic  wie co jest najlepsze dla dziecka i z 
 kim ma jeździć do szkoły,
8/pismo jednego z rodziców z pytaniami :dlaczego nowe władze gminy nie wspierają 
lokalnego przedsiębiorcy , który płaci gminie podatki i korzysta z usług tutejszych 
przedsiębiorców , ? czemu i komu ma służyć wspieranie PKS-u ?
9/pismo jednego z rodziców , w którym  rodzic wyraża ,że jest zbulwersowany  decyzjami 
gminy , która szuka oszczędności na dowozie dzieci do szkół , może od września będą 
jeździć wozem drabiniastym będzie taniej  ? to ja jestem rodzicem i będę decydować z kim 
moje dziecko będzie jeździło , wybiorę tego przewoźnika , który odpowiada mnie i mojemu 
dziecku , mam takie prawo ,
10/ pismo rodziców dziecka  z Radoszyny , w którym rodzice piszą,że interesuje ich 
dlaczego nikt  nie liczy się ze zdaniem rodziców .na początku roku szkolnego 2014/2015 
zadeklarowaliśmy ,że chcemy by nasze dzieci jeździły TAJ BUS-em . Czy nasz wybór nie 
ma dla Rady Gminy znaczenia ? Mamy prawo decydować kto będzie wozić nasze dzieci  .
11/ pismo rodzica dziecka z Nowej Wsi , w którym rodzic pyta: dlaczego decyzje
podejmowane w gminie dot. mieszkańców poszczególnych wsi są podejmowane  w
tajemnicy ? Czy my mieszkańcy nie mamy prawa decydowania we własnej sprawie ?
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Decyzje ostatnio podjęte są oburzające . Wybierany kilka lat temu przewoźnik  ,  a 
mianowicie TAJ BUS to jedyny solidny i uczciwy  przewoźnik ,
/pełna treść pisma w załączeniu do niniejszego protokółu /
12/pismo mieszkańców gminy Dobre , w którym wyrażają zadowolenie z dowożenia przez 
firmę TAJ BUS , jak dobrze firma wywiązuj esie ze swoich obowiązków 
/pełna treść pisma stanowi załącznik do niniejszego protokółu /,

Z-ca Wójta Gminy – w odpowiedzi na te wszystkie pisma , większość z Państwa zna już
ta historie , którą opowiadałem nie raz w rozmowach indywidualnych , na zebraniach ,
w szkole Dobrem , w Dropiu . Może nie z przyjemnością ,ale opowiem to jeszcze raz.
Jak to się stało ,że w ogóle mamy taka sytuację . Dwa lata temu odbył się przetarg ,
który był wykonany zgodnie z prawem, w którego to został wyłoniony przewoźnik PKS.
Można by dużo mówić czy to była dobra decyzja czy zła,ale na tę decyzje  nie mieliśmy 
wpływu . Był przetarg ,cena była najniższa więc ten oferent miał dowozić nasze dzieci.
Po trzech miesiącach na zasadzie oświadczeń , które Państwo w tej chwili podpisujecie 
również i w tamtym czasie zadeklarowaliście ,że Waszym przewoźnikiem będzie TAJ BUS.
I bardzo dobrze może się stało  z tym  że nikt nie myślał co będzie się działo później , w jaki
sposób to będzie realizowane .Efektem czego za tamten okres w styczniu tego roku jest
informacja o uznaniu zobowiązania względem GZAS-u za tamten okres . PKS musiał w tym 
momencie odstąpić od umowy bo z ilości 200 czy 150 dzieci zostało mu tylko 
kilkudziesięciu .Było to nieuzasadnione czyli poprzedni Wójt przyzwolił na takie 
rozwiązanie . Załóżmy , że to bydło dobre rozwiązanie tylko Państwo popełniliście jeden 
błąd . Jeśli chcieliście takiego rozwiązania to powinno to był wykonane zgodnie z ustawą.
Czyli państwo powinniście zakupić bilet u przewoźnika , przekazać bilet dziecku , dziecko 
po zakończeniu miesiąca powinno oddać bilet i Państwo powinniście zgłosić się po zwrot do 
GZAS za bilet . Nikt z Państwa do dnia dzisiejszego przez półtora roku nie widział tych b
biletów. Przewoźnik sam drukował bilety , przetrzymywał je i na podstawie upoważnień ,
które otrzymał od Państwa odbierał pieniądze .Ta sama sytuacja jest w przypadku firmy 
TAJ BUS jak i w przypadku Pana Goźlińskiego . Ja nie krytykuję ,że to jest złe rozwiązanie 
wszystko  byłoby dobrze tylko ktoś zapomniał o bezpieczeństwie dzieci , to Państwo
powinniście mieć informację ,że dziecko jest ubezpieczone . Dzieci do siódmego
roku życia powinny posiadać opiekę. Tylko dwóch rodziców korzystało z ze zwrotu
za bilet  w przypadku gdy wszyscy rodzice powinni mieć to zagwarantowane . Dotyczy to 
dzieci do siódmego roku życia. Te dwa fakty skłoniły nas do decyzji o przetargu .
Pierwsza wersja to miał być przetarg na cztery miesiące tego roku i cały kolejny rok szkolny 
Podjęliśmy inna decyzję , o zapytaniu ofertowym . Sam osobiście z panią Gadomską 
ustalałem wartość ubezpieczenia dla przewoźników, żeby nie wykluczyć żadnego z nich . 
Poprosiłem GZAS , aby zaprosił do złożenia ofert trzech naszych przewoźników :
TAJ BUS, LECH TRAWEL , BAGS . Wszyscy zostali poinformowani ,że bezie miało 
miejsce takie zapytanie .Pana Zbyszka z firmy TAJ BUS zaprosiłem osobiście , był 
oburzony , powiedział ,że zobaczę się będzie działo przy otwarciu ofert . Nie byłem 
świadomy co może się  stać .Wpłynęły cztery oferty :TAJBUS , LECH TRAWEL ,BAGS, 
PKS MOBILIS . Podczas otwarcia kopert , była również przy tym obecna Pani z GZAS-u 
ja nie byłem członkiem Komisji , nie możecie nam Państwo zarzucać ,że zrobiłem coś nie 
tak . Oferta TAJ BUS-sa była ofertą czystą , nie wypełnioną , nie posiadającą żadnego 
podpisu , na dowód są dokumenty , w tym, momencie zrozumiałem co miał na myśli
przewoźnik TAJ BUS . Mieliśmy problem . Kolejna oferta pana Goźlińskiego  spełniała
wszelkie wymagania , oferta BAGS bez zastrzeżeń , oferta MOBILIS również . Po otwarciu
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ofert okazało się , że na trasie Pana Goźlińskiego cena jest wyższa  czyli PKS został 
wykluczony z tej trasy . Z racji tego ,że na trasę TAJ BUS nie było innej oferty byliśmy
zmuszeni uznać tę ofertę za ważną. Kolejnym etapem były negocjacje z przewoźnikami .
Zaprosiliśmy firmy LECH TRAWEL , BAGS i PKS . Dwaj pierwsi przewoźnicy nie 
zmienili swojej ceny , ale PKS zszedł poniżej ceny firmy TAJ BUS i automatycznie został
wyłoniony na trasie , którą sprawował do końca kwietnia Pan Wytrykus .
Państwo nam zarzucacie , macie pretensje , piszecie pisma . Na spotkaniu w Dobrem
poprosiłem Pana dyrektora , aby zaprosił Pana Zbyszka Wytrykusa właściciela firmy 
TAJ BUS , aby Państwo powiedział i odpowiedział na moje jedno pytanie , dlaczego tak 
postąpił , dlaczego nie złożył ofert z cena , niechby utrzymał ceny , które miał.
Pytałem kilkakrotnie , odpowiedzi nie było . Państwo do nas macie pretensji , proszę 
zapytać Pana Zbyszka dlaczego tak się zachował.
Będzie ogłoszony przetarg na przyszły rok szkolny , nie ma mowy o jakichś oświadczeniach
musimy zrobić wszystko zgodnie z prawem . Kwota zwrotu za bilety kształtuje się ponad 
dwustu tysięcy złotych  , musimy robić wszystko zgodnie z prawem , musi być przetarg 
musimy mieć umowę . Zapytanie ofertowe było konieczne do tego ,że jeśli dojdzie do 
rozprawy sądowej z PKS , sąd zapyta co państwo zrobiliście przez ten czas. Do końca 
kwietnia nic nie zrobiliśmy ,nie mieliśmy czasu , możliwości , zastanawialiśmy się jak 
rozwiązać pewne sprawy . Od 1 maja mamy już argument , zrobiliśmy zapytanie , mamy 
umowę , realizujemy wszystko zgodnie z prawem .
To co wspomniałem , nie mieliście Państwo kontroli i nie wiedzieliście ile kosztuje bilet .
Rodzice nie mieli kontroli nad biletem , to kto ja miał mieć? Dla Państwa nie miała 
znaczenia cena bo nie wydatkowaliście tych pieniędzy , a dla budżetu gminy ma to
duże znaczenie .
Radny K.Laskowski – właścicielem pieniędzy gminnych  są mieszkańcy Gminy . Natomiast
Rada i władza wykonawcza to jest tylko ktoś  kto został upoważniony do dysponowania 
tymi pieniędzmi . W momencie kiedy właściciele przychodzą pytać o swoje pieniądze  
jak one są wydawane to proszę ie na to nie oburzać . Ja teraz też nie ma wątpliwości jeśli 
chodzi o postępowanie Pana Wytrykusa , ja też bym zostawił pustą kartkę . Czasami krzyk
ciszy jest ważniejszy niż jakiekolwiek słowa . To był protest i proszę to  tak traktować.
Z-ca Wójta – nie wiem co kieruje Panem Laskowskim , ale ja również uważam ,że 
to Państwo decydują  na co wydajemy pieniądze . Są pewne zasady , muszą być 
sporządzone umowy . Samorząd i GZAS powinien wiedzieć ile wydatkuje na bilety.
Musi być jakaś kontrola . Tak być nie powinno , jesteśmy dorosłymi ludźmi . Szanujemy
wszystkich mieszkańców .Zadajcie pytanie Panu Zbyszkowi , zachęcam ,żeby z nim 
porozmawiać , będzie następny przetarg , nie wiem jeszcze  w jakiej formie go 
zrealizujemy . Zobaczymy jak zakończy się ta sytuacja . Nie możemy dwa razy zwracać za 
bilet miesięczny dziecka  . W zapytaniu był załączony wzór umowy , tam jest mowa
o zakupie 100 % biletów , innej formy nie przewidujemy , ani teraz ani po przetargu .
Wójt Gminy – ustawa o systemie oświaty nakłada na samorząd obowiązek dowiezienia 
dzieci do szkoły . My się z tego obowiązku wywiązujemy , nie może tak być , ze każdy 
będzie rządził jak będzie chciał i wydawał nie swoje pieniądze . Dlaczego do tej pory
nie przygotowano przetargu ani zapytania ofertowego ? Na dzień 30 kwietnia wydano
170 tys.zł na dowóz dzieci bez zapytania i bez przetargu . Czy to jest dobra metoda ?
Kto kogo będzie rozliczał jeśli pojawi się to RIO ? Zapytają mnie dlaczego do takiej sytuacji 
dopuściłem? Na wszystko obowiązują zapytanie ofertowe , nawet na najmniejsze projekty .
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Nie możemy działać po omacku , my stoimy na straży przestrzegania prawa w tej że gminie.
Jeżeli ktoś bojkotuje i nie chce uczestniczyć w zapytaniu  to czy to jest moja wina?
Firma TAJ BUS sama sobie strzeliła w kolano . Gdyby firma przystąpiła do tego zapytania
to prawdopodobnie by jeździła. Nie może być bezprawia . Co do opiekunek , ustawa 
nakłada  obowiązek , aby w autokarze był opiekun i my dostosowaliśmy się  do ustawy ,
żeby dzieci czuły się bezpieczne . Nie może tak być , że dzieci jeżdżą bez opiekunów . A co 
jeśli coś się wydarzy , kto poniesie konsekwencje? Przyjdą do mnie rodzice i powiedzą 
dlaczego nie zabezpieczyłem opiekuna  w autokarze ?Wiele jest wątpliwości . Wszystko jest 
dobrze jak jest dobrze .Jak się coś wydarzy to wtedy człowieka wiesza się na sznurek . 
Nie zgodzę się z tym ,że do tej pory wydane jest 170 tysięcy bez zapytania i bez przetargu.
GZAS jest jednostką pomocniczą wyodrębniona do prowadzenia tych zadań , do obsługi 
oświaty . Czyli stosowane jest trochę bezprawie , nie może tak być , ja na to nie pozwolę . 
Dlatego też zapadała decyzja  ,że albo zorganizujemy przetarg lub zapytanie ofertowe.
Na te dwa miesiące jest zapytanie . W czerwcu będzie przetarg na wyłonienie przewoźnika ,
kto wygra , wielki znak zapytania . Każdy ma prawo przystąpić do tego przetargu .
Uważam ,że do 30 kwietnia było  nieracjonalne wydawanie środków i według mnie jest to 
naruszenie dyscypliny budżetowej . 
Radca prawny – Państwo chcą ,aby środki wydawana były tak jak Państwo sobie życzą.
Ja wprost odwołam się do przepisów prawa. Zgodnie z ustawą o systemie oświaty gmina
ma obowiązek zapewnić dowóz dzieci do szkoły  oraz opiekę . Druga kwestia to wydawanie
środków publicznych  . Mamy ustawę Prawo zamówień publicznych , która wprost mówi ,że
zamówienie powyżej 30 tys.euro powinno być wydatkowane zgodnie z tą ustawą.
Jest to kwota około 120 tysięcy złotych ,  w naszej gminie wydatki na dowozy opiewają
blisko na kwotę 200 tys. złotych . Zgodnie z tymi przepisami nie mamy możliwości ,aby
środki wydatkowane były w inny sposób niż poprzez przetarg . Kolejna rzecz to musimy 
pamiętać o ustawie o finansach publicznych , która mówi ,że środki powinny być 
wydatkowane w sposób rzetelny i oszczędny , jeżeli środki nie są realizowane w taki 
właśnie sposób to dla osób , które je wydaja przewidziane są kary od upomnienia po kary 
pieniężne poprzez zakaz zajmowania stanowisk  w administracji publicznej .
Radny K.Laskowski – panie radco , niech Pan jeszcze raz zajrzy do ustawy . Według mojej
wiedzy są dwie drogi . Albo zwrot za bilety w komunikacji publicznej albo przetarg .
Radca prawny – art.17 ustawy  o systemie oświaty mówi ,że gmina może zorganizować
dowóz sama i opiekę  albo stosować zwrot za bilety z tym że nie możemy patrzeć  na te
przepis w sposób bardzo wąski i przymykać oko na przepisy innych ustaw . Ustawy musimy 
ze sobą wiązać i czytać jako jeden przepis prawa , który obowiązuje w całej Polsce.
Radny K.Laskowski – gdyby nasze  dotychczasowe rozliczenia finansowe były złe,
RIO kwestionowałoby sprawozdania i byłaby informacja ,że z racji nieprzejrzystych 
finansów nie należy udzielić absolutorium Wójtowi .Dzisiaj będziemy rozpatrywać 
absolutorium , to będzie za poprzedni rok i to jest oceniona praca jeszcze Wójta Radzio
i Skarbnik Pani Elżbiety Gadomskiej.
Przew.Rady Gminy – po pierwszym przetargu , który był ogłoszony  w październiku 
ceny biletów spadły i zaoszczędziliśmy miesięcznie 2,7 tysiąca złotych . Dlaczego od tego 
tematu odstąpiliśmy ? Żeby komuś płacić więcej i drożej ? Firma TAJ BUS wystartował w 
przetargu , ale nie miała ubezpieczenia . Nie może tak być ,że firma nie ma dokumentów i 
świadczy usługi dla gminy . Musi być wszystko zgodnie z prawem . Prawdopodobnie 
będzie sprawa w sądzie o 48 tys.zł netto . Będziemy bujać się z tym tematem czy zapłacimy 
firmie czy nie , firmie , z którą była podpisana umowa.
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Następnie odczytano kolejne pisma złożone do Rady Gminy :
13/pismo Kancelarii Prezydenta RP i Senatu o przeszukanie swoich prywatnych archiwów  
   w celu wyszukania  materiałów i pamiątek dotyczących działalności w pierwszym okresie 
   odrodzonego samorządu i udostępnienie ich do katalogowego zasobu historii najnowszej,
   /pełna treść pisma stanowi załącznik do niniejszego protokółu /,
14/pismo P.J.Ruty dotyczące nieprawidłowego pomiaru  działek 1235 i 1217 i uregulowanie
   tej sprawy,
   /pełna treść pisma stanowi załącznik do niniejszego protokółu /,
15/rozstrzygnięcie nadzorce Wojewody Mazowieckiego , w którym stwierdza się  
    nieważność Uchwały Nr V/27/15 Rady Gminy Dobre z dnia 30 marca 2015 roku w   
    sprawie wprowadzenia „Programu zapobiegania bezdomności oraz opieki nad  
     bezdomnymi zwierzętami na terenie gminy Dobre „,
    /pełna treść rozstrzygnięcia stanowi załącznik do niniejszego protokółu /,
16/pismo Pana M. Hutkowskiego dot. propozycji rozwiązania problemu lokalizacji  
    przedszkola ,
    /pełna treść pisma stanowi załącznik do niniejszego protokółu 

Przew.Rady Gminy – proponuję ,aby  pisma skierować na Komisję BOR .

Uwag do propozycji nie zgłoszono .

Do pkt.4.Wnioski stałych Komisji z ostatnio odbytych posiedzeń.

Wniosek Komisji Rewizyjnej  o odczytanie pisma Pani Bożeny Gruba dot. działalności 
stołówki szkolnej .

Pełna treść pisma stanowi załącznik do niniejszego protokółu.

Do pkt.5.Informacja Wójta Gminy z działalności między  sesjami .

INFORMACJA Z  REALIZACJI   ZADAŃ  REFERATU  GOSPODARKI  
KOMUNALNEJ INWESTYCJI   I   ZAMÓWIEŃ   PUBLICZNYCH

1.  Przeprowadzono rozeznanie cenowe na „  Zakup pomp głębinowych”.  Zamówienie  
zostało  udzielone  oferentowi,  który  przedstawił  najkorzystniejszą   cenowo  ofertę  tj: 
ECOBET- TRADE  Lidia  Stankiewicz  21-400  Łuków,  ul.  Świętochowskiego  1b  za  
kwotę: 25 590,00 zł

2. Przeprowadzono zapytanie cenowe na ,, Budowa obudowy studni głębinowej w Dobrem” 
Zamówienie  zostało  udzielone  oferentowi,  który przedstawił  najkorzystniejszą   cenowo  
ofertę tj: TOP-WATER SŁAWOMIR TOPOLEWSKI ,  01-108 WARSZAWA,  UL.JANA 
3.  Przeprowadzono  czyszczenie  specjalistycznym  urządzeniem  WUKO  wszystkich  
przepompowni ścieków, osadników na oczyszczalni ścieków,  stacji zlewczej  oraz część  
sieci kanalizacyjnej 

4. Trwają prace związane z płukaniem awaryjnej studni głębinowej w Czarnogłowiu,

5. Wymieniono część niesprawnych hydrantów na terenie Gminy Dobre.
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6.  Dokonano  naprawy urządzeń  elektrycznych   w  zestawach  hydroforowych  na  Stacji  
Uzdatniania wody w Dobrem.

7. Dokonano przeglądu gwarancyjnego dróg w Jaczewku  oraz Walentów - Brzozowica,  
Wykonawca nie stawił się w wyznaczonym terminie na przegląd drogi.  Obecnie trwają  
czynności   mające  na  celu  wyegzekwowanie  u Wykonawcy  naprawę drogi  w ramach  
trwającej  gwarancji. 

8.  Dokonano przeglądu gwarancyjnego drogi w Pokrzywniku. Podczas przeglądu ustalono z 
Wykonawcą ,że prace naprawcze nawierzchni  zostaną wykonane w terminie do 20 lipca  
2015 roku.

9.   Gmina  Dobre  uzyskała  dotację  na  odbiór,  transport  i  utylizację  azbestu  na  kwotę  
24.312,00 co stanowi 85%, kosztów realizacji zadania. Umowa z Wykonawcą podpisana jest 
do końca sierpnia 2015 roku.

10.  Gmina Dobre uzyskała dotację na przeprowadzenie inwentaryzacji azbestu na terenie 
Gminy na kwotę 9600,00zł, całość zadania 12.000,00. W ramach zostanie przeprowadzona 
inwentaryzacja w terenie,  wprowadzenie danych do Bazy Azbestowej  oraz sporządzona  
zostanie aktualizacja programu usuwania azbestu.

11.  Zamontowano  4  wiaty  przystankowe  w  ramach  funduszu  sołeckiego  (  2  wiaty  w  
Osęczyźnie,  1  w  Sołkach,  1  w  Świdrowie),  koszt  1  wiaty  to  3567,00zł.  Dodatkowo  
zamontowano wiaty w Dobrem na ulicy Polnej, Porębach Starych oraz w Katach Borucza  
przy drodze krajowej.

12. Zamówione zostały tablice informacyjne z nazwami miejscowości oraz nazwą naszej  
gminy  i  powiatu,  które  zostaną  zamontowane  w  najbliższym   czasie.  Oznakowano   
przystanki. 

13. W dniu 19.05.201r. odbyło się w Sołkach  spotkanie informacyjne z pełnomocnikiem 
firm planujących budowę instalacji fotowoltaicznych. Decyzja w sprawie budowy instalacji 
fotowoltaicznych w Sołkach została  wydana odmownie  dla  Inwetora.  Firma zaskarżyła  
decyzję do Samorzadowego Kolegium Odwoławczego, które to utzrymało decyzję Wójta w 
mocy. Inwestor zaskarżył decyzję SKO do  Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. 

14. W dniu 20.05.2015 odbyło się w Joaninie spotkanie informacyjne z pełnomocnikiem 
firm planujących budowę instalacji fotowoltaicznych. 
Postępowanie  w  sprawie  wydania  decyzji  o  warunkach  zabudowy  dla  instalacji  
fotowoltaicznych w Joaninie jest w toku. 

15.  W  dniu  25.05.2015r.   odbyło  się  w  Radoszynie  spotkanie  informacyjne  z  
pełnomocnikiem firm planujących budowę instalacji  fotowoltaicznych.  Postępowanie  w  
sprawie  wydania  decyzji  o  warunkach  zabudowy  dla  instalacji  fotowoltaicznych  w  
Radoszynie, jest w toku. 
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16. W toku jest postępowanie w związku z planowaną  budową kurnika dla kur niosek  wraz 
z silosami na paszę i niezbędną infrastrukturą techniczną, utwardzeniem terenu i miejscami 
postojowymi oraz budową budynku socjalno - biurowego z niezbędną infrastrukturą
 techniczną na działkach  w miejscowości Jaczewek, gmina Dobre. Inwestor HILDECO Sp. 
z o.o. z Warszawy. 

17.  Zakończono  prace  budowlane   w  ramach  inwestycji  „Budowa  sieci  wodociągowej 
z  przyłączami  w  miejscowości  Wólka  Kobylańska,  Ruda  Pniewnik  gmina  Dobre”  .  
Inwestycję rozliczono na kwotę 452 509,72 W ramach w/w zadania wykonano 32 szt.  
przyłączy wodociągowych oraz 3618mb sieci wodociągowej.  Trwa procedura uzyskania  
pozwolenia na użytkowanie w Nadzorze Budowlanym w Mińsku Maz.

18.   Zakończono  prace  budowlane  związane  z  „Budową  dodatkowych przyłączy  
wodociągowych  –  16  szt.w  miejscowości  Wólka  Kobylańska,  Ruda  Pniewnik  gmina  
Dobre”. Wartość zadania 50 513,68zł. Prace budowlane wykonała firma Przedsiębiorstwo 
Wielobranżowe  SANBUD,   Stara  Niedziałka,  ul.  Mazowiecka  172,  05-300  Mińsk  
Mazowiecki

19. Zakończono prace budowlane w ramach inwestycji  „Budowa sieci kanalizacyjnej w  
miejscowości  Dobre  ul.  Słoneczna”.  Wykonano  310 n  sieci  kanalizacyjnej  8  przyłączy  
kanalizacyjnych.   Roboty  budowlane wykonywała  firma  Zakład  Instalacji  Sanitarnych  
Zbigniew Jadczuk ,Ul. Krzywa 11a, 08-300 Sokołów Podlaski za kwotę 121 770,00zł.
Trwa procedura uzyskania pozwolenia na użytkowanie w Nadzorze Budowlanym 
w Mińsku Maz. 

20.   Została  rozpoczęta  procedura  z  wolnej  ręki  na  wykonanie  zadania  Budowa  sieci  
wodociągowej  z  przyłączami  w miejscowości  Ruda Pniewnik-gmina Dobre  –  etap  II”.  
Zaproszenie  do  negocjacji  otrzymał   Wykonawca   Przedsiębiorstwa  Wielobranżowego  
SANBUD,  Stara Niedziałka, ul. Mazowiecka 172, 05-300 Mińsk Mazowiecki.   Wartość  
zadania brutto 215 133,17zł.

21.   Trwają  prace  budowlane  związane  z  budową  kanalizacji  sanitarnej  na  ul.  Armii  
Krajowej gmina Dobre.   Umowa została zawarta z firmą Zakład Instalacji Sanitarnych  
Zbigniew Jadczuk , ul. Krzywa 11a, 08-300 Sokołów Podlaski za kwotę brutto 66 736,71zł.

22.  Został opracowana dokumentacja projektowa na „Stację podnoszenia ciśnienia wody w 
miejscowości  Rudzienko  gmina  Dobre”.   Trwa  procedura  złożenia  dokumentów  do  
Starostwa  Powiatowego  w  Mińsku  Maz.  i  uzyskania  pozwolenia  na  budowę.  Wartość  
zadania ok.100 000,00zł brutto.

23. Trwają prace projektowe na wykonanie toalety publicznej w miejscowości Dobre.

24.  W dniu 15.05.2015r przeprowadzono  kontrolę z Urzędu Marszałkowskiego w  celu  r
ozliczenia 5 zadań inwestycyjnych,  realizowanych przez Gminę Dobre tj:

• „Budowa sieci wodociągowej w miejscowości  Rudzienko, Mlęcin gmina Dobre”

• „Budowa sieci wodociągowej z przyłączami w miejscowości Makówiec Mały, Makówiec 
Duży gmina Dobre” 
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• „Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Drop, Modecin, Radoszyna,  Jaczewek 
gmina Dobre”

• „Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Grabniak, Osęczyzna, Rakówiec, Wólka 
Mlęcka, Gęsianka gmina Dobre”

•  Budowa sieci kanalizacyjnej w miejscowości Dobre ul. Kilińskiego, ul. Dobrzynieckiego, 
ul. Laszczki, przedłużenie ul. Mickiewicza i Sienkiewicza, ul. Witosa.

Kwota dofinansowania dla Gminy Dobre dla II etapu 834 451,00zł. – umowa zawarta w 
ramach PROW na lata 2007-2013 w ramach działania „Podstawowe usługi dla ludności   i 
gospodarki wiejskiej”

25.      31 maja br. odbędą się wybory do  Mazowieckiej Izby Rolniczej.  Głosowanie  
odbędzie się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dobre w godzinach 8.00-18.00.Czynne 
prawo wyborcze mają m.inn. podatnicy podatku rolnego posiadający powyżej 1 ha lub 1 ha 
przeliczeniowego użytków rolnych, członkowie rolniczych spółdzielni produkcyjnych oraz 
osoby fizyczne i prawne będące podatnikami podatku dochodowego z działów specjalnych 
produkcji  rolnej.  Do Mazowieckiej  Izby Rolniczej  Gmina Dobre posiada dwa mandaty.  
Gminna Komisja Wyborcza zarejestrowała kandydatury Pana Sławomira Błażejczyk zam. 
Antonina oraz Pana Dariusza Raczko zam. Czarnogłów 34 . 

Zgłoszenie dokonane przez Pana Jacka Sadoch zam. Mlęcin nie zostało zarejestrowane z  
uwagi na brak czynnego i biernego prawa wyborczego w naszym okręgu ( brak wymaganej 
powierzchni użytków rolnych). W chwili obecnej trwa procedura odwoławcza – Pan Jacek 
Sadoch złożył żażalenie na nie umieszczenie go w spisie wyborców. 

26. W związku z uchyleniem przez Wojewodę uchwały Rady Gminy Dobre dotyczącej 
programu zapobiegania bezdomności oraz opieki nad bezdomnymi zwierzętami 
na  terenie  gminy  Dobre   rozesłane  zostały  zapytania  dotyczące  podpisania 
stosownych  umów  ze  schroniskami  dla  bezdomnych  zwierzat  oraz  gabinetami 
weterynaryjnymi, zapewniającymi całodobową opiekę zwierzętom poszkodowanym 
w  razie  wypadków  i  kolizji  drogowych.  Po  podpisaniu  przedmiotowych  umów 
projekt  uchwały  zostanie  ponownie  wysłany  do   zaopiniowania   Powiatowemu 
Lekarzowi Weterynarii oraz Kołom Łowieckim, których obwody działania dotyczą 
gminy Dobre.

W temacie  azbestu  w  międzyczasie  głos  zabrał   Pan  Krzysztof  Pietrzak  przedstawiciel
firmy konsultingowej , która zajmuje się inwentaryzacją azbestu .

Celem jest aspekt prawny i aspekt praktyczny . Każdy właściciel wyroby azbestowego ma 
obowiązek każdego roku składać informację o wyrobach azbestowych . W praktyce ten  
obowiązek jest mało rozpowszechniony i mieszkańcy informacji nie składają. Gmina jako 
jednostka samorządu prowadzi rejestr wyrobów azbestowych . Aspektem praktycznym jest 
wymiana azbestu.. Od czerwca  pracownicy będą  odwiedzali mieszkańców i rejestrowali  
wyroby .Potem będzie przygotowany program i harmonogram usuwania azbestu . Firma  
zajmuje się tylko opracowaniem programu.

Radn.H.Wadas – zwróciła się zapytaniem czy azbest już zdjęty podlega inwentaryzacji. 
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Pan Pietrzak odpowiedział ,że tak .

W dalszej części Wójt kontynuował informację z działalności :

INFORMACJA Z DZIAŁALNOŚCI GMINNEGO OŚRODKA POMOCY   SPOŁECZNEJ 
W  DOBREM  ZA OKRES OD I DO III  2015 ROKU

W okresie od stycznia do marca 2015 roku Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej                   
w Dobrem objął pomocą 116  rodzin, udzielono 299 świadczeń na kwotę 97 685,39 zł. 

Pracownicy  socjalni  112  razy  udali  się  w  teren  w  celu  przeprowadzenia  rodzinnych  
wywiadów środowiskowych.  

Zasiłki celowe otrzymało 44 rodziny na kwotę 13 350 złotych.

Pomoc rzeczową otrzymało 21 rodzin na łączną kwotę 8 860,39 zł.
          

Zasiłki okresowe otrzymało 14 rodzin na kwotę 8 868 zł. 

Zasiłki stałe otrzymało 19 osób na kwotę  26 408,25 zł.

Pokryto również koszty pobytu w Domu Pomocy Społecznej dwóch mieszkańców naszej  
gminy na łączną kwotę 12 453,30 zł.

87  uczniów  zostało  objętych  pomocą  w  ramach  wieloletniego  programu  wspierania  
finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 
2014-2020” na łączną kwotę 16 682,87 zł.  

Pomocą w formie usług opiekuńczych objęto 9 osób, które ze względu na wiek  i zły stan 
zdrowia nie są  zdolne do samoobsługi i wymagają  pomocy osoby drugiej. 
Koszt tych usług   wyniósł  8 970,62 zł.

  
Za  16  osób  niepodlegających  ubezpieczeniu  zdrowotnemu  z  innego  tytułu  pobierające  
zasiłki stałe została odprowadzona składka zdrowotna  na  kwotę  2 091,96 zł. 

Z  tytułu  wypłaty  świadczeń  rodzinnych,  świadczeń  opiekuńczych  oraz  funduszu  
alimentacyjnego  wypłacono 2588 świadczeń na łączną  kwotę  385 630,36 zł.  

Dodatki mieszkaniowe otrzymało 8 rodzin na łączną kwotę  5 840,34  zł. 

Pokryto refundację  kosztów w związku z umieszczeniem  trojga dzieci w rodzinnej pieczy z
astępczej na kwotę 1368 złotych.

Wydano również 58 Kart Dużej Rodziny. 

Informacja z dochodów (podatek, odpady i woda) na dzień 31.03.2015 r. 

PODATEK OD NIERUCHOMOŚCI  OSOBY FIZYCZNE:
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Należności za 2015 r -  718 814,00                Wszystkie należności  –    936 804,41
Wpłaty  –                       239 763,58 
Zaległości za 2015 r -      33 702,65                     Wszystkie zaległości - 245 009,18

PODATEK ROLNY   OSOBY FIZYCZNE:
Należności za 2015 r –   402 666,00                    Wszystkie należności -     435 744,31
Wpłaty -                          153 993,33
Zaległości za 2015 r. -       12 829,57                    Wszystkie zaległości -       40 944,59

PODATEK LEŚNY  OSOBY FIZYCZNE:
Należności za 2015 r –       44 492,00                     Wszystkie należności -     50 778,25
Wpłaty -                              25 532,46
Zaległości za 2015 r. -           1 949,95                    Wszystkie zaległości -          8 099,85

RAZEM PODATEK OSOBY FIZYCZNE:
Należności za 2015 r. -     1 165 972,00                    Wszystkie należności -     1 423 326,97
Wpłaty -                              419 289,37
Wpłaty odsetek                           174,00
Zaległości za 2015 r. -           48 482,17                    Wszystkie zaległości -          294 053,62

PODATEK OD ŚRODKÓW TRANSPORTOWYCH OSOBY FIZYCZNE:
Należności za 2015 r –         183 858,00                  Wszystkie należności -     205 767,00
Wpłaty -                                   82 417,65
 Wszystkie zaległości -                34 074,35

PODATEK OD NIERUCHOMOŚCI  OSOBY PRAWNE:
Należności za 2015 r –         1 650 712,00              Wszystkie należności -     1 650 822,70
Wpłaty -                                   346 297,85
Zaległości za 2015 r. -                       65,97            Wszystkie zaległości -                153,87

 PODATEK ROLNY OSOBY PRAWNE:
Należności za 2015 r –       6 379,00                Wszystkie należności -            6 422,30
Wpłaty -                              3 686,97
Zaległości za 2015 r. -           0,00                   Wszystkie zaległości -                        1,30

PODATEK  LEŚNY  OSOBY PRAWNE:
Należności za 2015 r –       10 728,00                 Wszystkie należności -    10 759,40
Wpłaty -                                 3 049,00
Zaległości za 2015 r. -                    1,0                 Wszystkie zaległości -            2,40

 RAZEM   PODATEK   OSOBY PRAWNE:
Należności za 2015 r –       1 667 819,00                 Wszystkie należności -     1 668 004,40
Wpłaty -                                  352 733,82
Wpłaty odsetek                           573,00
Zaległości za 2015 r. -                      66,97             Wszystkie zaległości -         157,57
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PODATEK OD ŚRODKÓW TRANSPORTOWYCH OSOBY PRAWNE:
Należności za 2015 r –                43 869,00                 Wszystkie należności -     45 426,80
Wpłaty -                                        22 858,00
 Wszystkie zaległości -                   1 557,80

ODPADY:
Należności za 2015 r –       259 548,00                  Wszystkie należności -     304 924,98
Wpłaty -                                83 968,64
Wpłaty odsetek -                          106,55
Zaległości za 2015 r. -             8 227,62                    Wszystkie zaległości -         48 985,07 

WODA:
Należności za 2015 r –       133 559,29                Wszystkie należności -     180 846,76
Wpłaty -                              118 077,71
Wpłaty odsetek-                       735,00

 Wszystkie zaległości -           48 226,68 +  pod. Vat 3 858,13
 

CZYNSZ:
Należności  czynsz mieszkaniowy: 56 733,83   Wpłaty:    11 005,69        
Zaległości:      16 179,02
Należności czynsz użytkowy:  144 489,08         Wpłaty:    36 103,14       
Zaległości:        2 882,16 + pod. Vat 662,90
Należności czynsz dzierżawny: 16 938,73          Wpłaty:     4 036,49      
Zaległości:          711,48 + pod. Vat 163,64

Za I kwartał 2015 roku wystawiono upomnienia:
podatek  -    337 szt. 
odpady -      234 szt.   
Woda -         191 sz.  
W I kwartale 2015 roku wydano  255 sztuk decyzji o zwrot podatku akcyzowego zawartego 
w cenie oleju napędowego na kwotę 106 697,60 zł.

Jeśli chodzi o oświetlenie uliczne. W kwietniu 2914 roku zużycie energii wyniosło 
77 412 kvh , a w 2015 roku 65 21 kvh . Daje to kwotę ok 7 tys. złotych oszczędności . 
Wczoraj zostało zawarte porozumienie odnośnie budowy transformatora dużej mocy .
Dotyczy to budowy linii  energetycznej od Mrozów.
Inwestycja będzie realizowana w przyszłym roku . Dochód gminy zwiększy się  o około 
100 tys. złotych rocznie gdyż  linia będzie położona w ziemi .

W dniu wczorajszym zostało zawarte wstępne porozumienie dotyczące budowy gazociągu 
na terenie gminy Dobre .Realizacja przedsięwzięcia rozpocznie się w przyszłym roku .

Odnośnie odpadów nakład się na gminy nowy obowiązek . Będzie się to wiązało ze zmianą 
niektórych uchwał . Będzie istniała możliwość zwolnienia z opłat za odpady w określonych 
przypadkach .

Odbyliśmy spotkania w szkołach dot. dowozu dzieci . Po raz drugi nie będę zwracał za 
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bilety .

W minionym okresie przyjąłem 60 osób w różnych sprawach .
Dziękuję sołtysom , że widzicie potrzeby swoich mieszkańców .
Wyjeżdżałem na różne spotkania m.in. dot. fotowoltaiki, będziemy wchodzić w docieplenie 
kompleksu szkolnego , ale również w fotowoltaikę po to ,żeby szkoły miały własną ciepłą 
wodę . Możemy na to pozyskać środki 
Odbyło  się  spotkanie  z  przedstawicielami  Urzędu  Marszałkowskiego,zapraszam  
mieszkańców na takie spotkania , omówiono tematykę rolniczą, składanie wniosków ,
pozyskiwanie środków .Spotkanie było bardzo ciekawe .
Zorganizowano wycieczkę na plantację aronii w okolice Łukowa , wyjazd był dla trzech  
gmin . Jest to ciekawa rzecz. W tym kierunku działa u nas Pan Leon Kraszewski .
Musimy wychodzić naprzeciw mieszkańcom i umożliwiać zapoznanie się z tematem.
W nawiązaniu do skargi Pani Gruba , po zapoznaniu się z całą sytuacją udzieliłem nagany 
Pani Dyrektor GZAS , która odwołała się do sądu . Na pytanie sądu czy nie chcemy ugody  
ja zaproponowałem ,że naganę anuluję , wykazałem gest w stronę Pani Dyrektor  . 
Są  kontrowersyjne zapisy  w zakresie czynności Pani Dyrektor , ale niedługo zostanie to 
uregulowane. Wykazałem wolę , nie jestem za karaniem kogokolwiek ,ale to wynikało 
z zapisu z zakresu czynności .

Następnie Przewodniczący Rady Gminy ogłosił  10 -cio minutową przerwę w obradach .

Do pkt.6.Zapytania radnych i sołtysów.

Radny St.Pawiński – w jakim celu są robiona pomiary na drogach ?
W stosunku do zaległości , czy jest możliwość wyegzekwowania tych zaległości ?
Radny W.Bogucki – dzieci dowożą autobusy , czy są to autobusy liniowe czy wynajęte przez 
gminę?
Szukamy  oszczędności  ,  a  tymczasem  7  czerwca  będzie  święto  truskawki  ,  czy  są  
sponsorzy? 
Droga od Rakówca do Wólki Mlęckiej , jakie poczyniono kroki w tej sprawie?
Radny K.Laskowski – był Pan na zebraniach dot. dowozu dzieci . Czy to prawda ,że były 
ujawnione  dane osobowe uczniów?Jeśli tak to dlaczego ?
Chce podziękować za wiatę przy osiedlu , to był pomysł Pana pomysł i Pana Olko , dziękuję 
za to 
Radny R.Sajnóg -  mam pytanie w sprawie reorganizacji przedszkola . Jak będzie wyglądała 
procedura   żywienia  dzieci  ?  Czy  będą  chodziły  na  stołówkę   ogólnie  dostępną  dla  
wszystkich uczniów czy posiłki  będą donoszone? Nie wyobrażam sobie ,żeby te  dzieci  
chodziły z piętra na piętro. Jakie będzie rozwiązanie?
Radny Sł.Wierzba –  rozmawiając  z  nauczycielami  z  Wierzbna   dowiedziałem się  ,że   
darmowo sprawuję opiekę nad dziećmi w czasie dowozu . Czy Urząd Gminy występował z 
taką prośbą do naszych nauczycieli?
Radna .D.Wielechowska- mam pytanie odnośnie PPP , zbliżają się zebrania sołeckie dot.
funduszu sołeckiego , czy Wójt może coś powiedzieć na ten temat?
Radny K.Zaperty – czy coś wiadomo na temat wodociągu w Nowej Wsi i Marcelinie ? Co z 
mostem w Makówcu , czy był tam pracownik?
Radny K.Laskowski  -kto poprosił o ugodę  w sprawie wyroku sądowego między panem 
Wójtem , a p.dyr. GZAS? Z jakiego powodu do tej ugody doszło ? Bo przecież  zadawałem 
pytanie na Komisji to stwierdził Pan ,że praktycznie nie ma tu o czym dyskutować.
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Radny  P.Sadurski –  Wójt   powiedział  o  zadłużeniach   ,  czy  możemy  otrzymać  taką  
rozpiskę ?  
P.M.Gadomska sołtys sołectwa Poręby Stare- na jakim etapie są rozmowy odnośnie rowu w 
Porębach ?
P.W.Słowik sołtys sołectwa Kąty Borucza – ja przez osiem lat zwracałem się do Wójta i 
Rady Gminy o zadaszenie przystanku . Dlaczego to było nie do wykonania? To chyba brak 
wrażliwości . Teraz zadaszenie jest i bardzo dziękuję Wójtowi.
P.Dariusz Dąbrowski mieszkaniec Dobrego – czy otrzymał Pan odpowiedź od Koła 
Łowieckiego?

Do pkt.7a/przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej
      w Warszawie Zespół w Siedlcach  w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 
      sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2014 rok ,

Protokólantka odczytała Uchwałę Składu Orzekającego /uchwała na piśmie w załączeniu /,

Do pkt.7b/przedstawienie  Uchwały Składu Orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej 
     w Warszawie Zespół w Siedlcach  w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
     Rady Gminy Dobre o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2014 rok.
  
Protokólantka odczytała Uchwałę Składu Orzekającego /uchwała na piśmie w  załączeniu/,

Do pkt.7 c/dyskusja ,

Nie podjęto dyskusji .

Do pkt 7d/przedstawienie wniosku  Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy
    za 2014 rok.

Protokólantka odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi 
Gminy za 2014 rok.
Wniosek na piśmie w załączeniu .

Do pkt.8.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminy 
  Dobre wraz ze sprawozdaniem  z wykonania  budżetu za 2014 rok .

Radni w głosowaniu  jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr VI/31/15 na piśmie w złączeniu .

Do pkt.9.  Podjęcie uchwały  sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Dobre za 2014 rok.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr VI/32/15 na piśmie w załączeniu .

Wójt Gminy złożył podziękowanie za udzielenie absolutorium.
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Do pkt.10.Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2014.

Informacja na piśmie w załączeniu .

Do pkt.11..Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie określenia przystanków        
komunikacyjnych na terenie Gminy Dobre  oraz warunków i zasad korzystania z tych       
przystanków.

Radny P.Sadurski – dzieci z miejscowości Kobylanka będą musiały iść do przystanku 
półtora kilometra.  Czy będzie jakieś rozwiązanie tego problemu ? Nie ma w Kobylance  
przystanku , ani słupka ani rozkładu .
Wójt Gminy – uwaga jest może i słuszna .Możemy przystanki do uchwały dopisywać.
Wyszliśmy naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców . Autokar komunikacji publicznej i 
niepublicznej może zatrzymać se tylko na wyznaczonym przystanku , w  innym miejscu jest 
to niedozwolone ponieważ to kierowca ponosi odpowiedzialność jeśliby cokolwiek się 
wydarzyło . Jeśli Pan radny ma jakieś dodatkowe wnioski to bardzo proszę, dołożymy tych 
przystanków . Generalnie rozważaliśmy  taką możliwość ,żeby postawić przystanek czy
wiatkę koło Pani sołtys .
P.K.Szczurowska sołtys sołectwa Kobylanka – co to ma za sens  , skoro autobus nie będzie 
jeździł ? .Po co przystanek , nam pasuje TAJ BUS , korzysta z niego wiele osób starszych.
Zresztą ja się nie zgadzam na przystanek koło mnie.
Wójt Gminy – to jest wykaz przystanków przy naszych drogach . Wystąpimy do powiatu o 
ustanowienie przystanku przy  ich drodze. Myślę ,że powiat przychyli się do naszego 
wniosku.
Radny P.Sadurski – w takim wypadku podtrzymują swoją propozycję  z początku sesji o 
odrzucenie całej uchwały  odnośnie przystanków i ponownego rozważenia . Ja zająłem się 
jakąś częścią gminy , a może i w innych miejscowościach jest jeszcze taki bałagan odnośnie
przystanków gdyż jeżeli chodzi o miejscowość powiedzmy Kobylanka był przystanek na 
tzw . betonowym słupie , a w dniu dzisiejszym nie ma , ani betonowego słupa ,ani nowego,
które są teraz montowane. jedna moja uwaga , nie tylko moja , ale i mieszkańców , a jeżeli
chodzi o mieszańców Kobylanki no to na stan obecny będą musieli  kierować się na tamten
przystanek .Trzeba zaznaczyć ,że PKS  nie porusza się po trasie Walentów – Kobylanka i 
dalej . Porusza się na trasie Sołki – Kobylanka jest to przejazd bardzo krótki i dopiero dalsza 
trasa. Także to nie jest na korzyść mieszkańców.
Przew.Rady Gminy – Panie radny Sadurski PKS będzie się poruszał tak jak Pan chce. Jeżeli 
chodzi o przystanki jest to droga powiatowa . Musimy wystąpić z wnioskiem do powiatu
o zgodę.
Radca prawny – jeśli Państwo będą chcieli  to na następnej sesji można dodać kolejne 
przystanki .
Radna H.Wadas – czy Kobylanka leży przy drodze powiatowej?
Przew.Rady Gminy   - tak , przy powiatowej .
Radny P.Sadurki – w kwestii przystanków przy drogach gminnych , zaznaczę o przystanku , 
który był , był przy drodze gminnej.
Radny K.Laskowski – Panie Piotrze mądry pomysł ,ale ja bym widział to rozwiązanie , 
które zaproponował Pan radca . Ja bym sugerował ,aby zagłosować  za tym , a potem 
zróbmy tak ,że może przygotować specjalną uchwałę i zajmiemy się tym wspólnie.
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Dziś uchwalmy tą uchwałę , a potem przygotujemy wniosek o następny przystanek .
Przew.Rady Gminy – dlaczego Pani sołtys nie chce się zgodzić na przystanek kolo siebie ?
P.K.Szczurowska – nie mam dzieci , nie chcę i tyle.
Przew.Rady Gminy – ale wie Pani ,że kierowca nie może zatrzymać się tam gdzie nie ma 
przystanku .
Radny M.Poławski – autobusy powinny zatrzymywać się tylko na przystankach . Firma TAJ 
BUS zatrzymuje się koło każdego domu bo chce na siebie zwrócić uwagę.
Przew.Rady Gminy - każdy przewoźnik ma koncesję i ilość przystanków w tej koncesji .
Z tego co mi wiadomo w Kobylance ma być zmieniony rozkład jazdy i autobus będzie , 
bilety będą takie jakie są . To będzie wygoda dla dzieci .
Radna D.Wielechowska – nie cała Kobylanka jest przy drodze powiatowej , jestem za tym ,
aby uchwałę dzisiaj przyjąć , a potem będziemy dopisywać przystanki .
Radny K.Laskowski – co do powiatu , powstał misterny plan .Mamy to radnego 
powiatowego Pana Rastawickiego , który na pewno przekaże informacje drugiemu radnemu.
Nie jesteście Panowie  z pewnością bezrobotni , a nasz wniosek poprzecie . 
Radny P.Sadurski – znając życie , to jeżeli w dniu dzisiejszym  zatwierdzimy te przystanki 
to ta uchwała dopiero może wrócić za rok a może za trzy lata , bo zostanie pominięta.
Każdy będzie się sugerował uchwała podjętą w dniu dzisiejszym , a znając sytuację do tej 
pory Wójta „przecież Rada uchwaliła przystanek „ . W dniu dzisiejszym jest debata 
odnośnie przystanków i chciałbym ,żeby był uwzględniony stary przystanek , który 
był w miejscowości Kobylanka przy drodze gminnej .
Radny St.Pawiński – proszę nie sugerować głupot pod publikę.
Radny K.Laskowski – uwzględnijmy wniosek Pana Sadurskiego , proponuje przegłosować 
poprawkę Pana Sadurskiego , to jest mój wniosek formalny .
Radca prawny – ja myślę ,że lepiej by było sprawdzić to na spokojnie z Panem Sitnickim , 
który się tym tematem zajmuje . Czy mamy tam miejsce i jakie musimy podjąć kroki 
żebyśmy nie robili takich sytuacji ,że coś wpisujemy , potem okaże się ,że coś jest 
niedopilnowane i okaże się robimy coś na szybko i nie do końca dobrze .
Radny P.Sadurski – dziękuję ,że Pan prawnik mnie poparł więc dalej wnioskuj eo 
przedłożenie tego do Komisji BOR i tam pociągniemy sytuację wyprostowaną.
Przew.Rady Gminy – takie wnioski składa się we wnioskach formalnych.
Radny K.Laskowski – szanowni Państwo ja zgłosiłem wniosek formalny , dołączenie 
poprawki Pana Sadurskiego . Można poprosić  Pana Sitnickiego ,żeby se w tej sprawie 
wypowiedział ,żeby sprawę dokończyć . Dodajemy poprawkę Pana Sadurskiego o 
głosujemy tą uchwałę.
Wójt Gminy – w ostatnim czasie wpłynęło pismo mieszkańców wsi Poręby Nowe , 
Grabniak , Kąty Borucza , Wólka Kokosia o to , oby postawić dodatkowe przystanki 
na żądanie  w miejscowości naprzeciwko Grabniaku . Zwróciliśmy się z takim pismem do 
Zarządu Dróg Wojewódzkich  w Warszawie , otrzymaliśmy pismo ,że wyrażają zgodę
na te dodatkowe przystanki ,ale pod warunkiem : wybudować należy zatoczkę , 
przygotować organizację ruchu dla tego przystanku .To są te podstawowe wymogi .
I mamy dylemat ponieważ  nie jest nas stać na wybudowanie zatoczki  dla autobusów w
miejscowości Grabniak  i Poręby Nowe . Przystanek  na żądanie w Porębach Nowych 
był wnioskowany koło Pana  Skuzy , żeby mieszkańcy Kątów Borucza i Wólki Kokosiej 
mieli jak najbliżej . Na to Zarząd Dróg Wojnie przystał tylko przesunął przystanek 
o jakieś 200 metrów do przodu i będzie stał koło Pana Kura. Dlatego ,że jest splot zakrętów.
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Musi być pewien odcinek drogi prostej ,żeby można było postawić jakikolwiek przystanek .
Wniosek , który złożył Pan Sadurski , sądzę że przystanek ma stać przy splocie drogi Wólka 
Kobylańska wyjazd z Czarnocina.
Ja tego przystanku nie zdemontowałem i nie wiem w jakich okolicznościach zabrał.
Jeżeli Pan wnioskuje o taki przystanek no to ma Pan prawo złożyć wniosek , nie róbmy
problemu z tego bo uważam ,że my zaczynamy z małej rzeczy robić potężny problem.
Jeżeli ja ten problem dostrzegłem i wszędzie teraz stoją przystanki z oznakowaniem ,
a przedtem nie było, to też jest niedobrze .Ja chcę to usprawnić. Żebyście widzieli ,że stoi 
przystanek  : słupek i znaczek . Kierowca też to widzi i tam się zatrzyma. Musimy mieć dwa 
lata czasu ,żeby  też i środki  z funduszu sołeckiego przeznaczyć na te wiatki lub zrobić tutaj 
na miejscu . Jeżeli Pan Sadurski taki wniosek składa  no to się wniosek przyjmie do 
realizacji , na najbliższej sesji dołożymy te przystanki .
P.Marcin Sitniki Kierownik referatu ds. inwestycji, i gosp. komunalnej – obecnie przystanek
jest na drodze w Kobylance na samym zakręcie .Jest to łącznik pomiędzy drogą gminna i 
powiatową. Jeżeli mieszkańcy chcą możemy zrobić dwa przystanki:jeden od strony Sołk ,
a ten z Kobylanki należałoby przenieść w drugie miejsce  tylko dalej bo jeden przystanek 
koło drugiego też nie może być .Autobusy zatrzymują się na samym zakręcie .
Radny P.Sadurski  - wnoszę o odtworzenie byłego przystanku w Kobylance,
P.M.Sitnicki – jeśli ten przystanek został pominięty to myślę ,że na najbliższej sesji będzie
go można dopisać uchwała Rady Gminy .
Z-ca Wójta – w pierwszych dniach  naszego dowożenia przez trzy dni  w kursach rannych 
jeździłem autobusem , przez trzy dni dojeżdżaliśmy do Kobylanki , skręcaliśmy w lewą 
stronę , jechaliśmy prosto przez Kobylankę , zawracaliśmy na skrzyżowaniu do Brzozowicy 
wracaliśmy ponownie  i dalej przez Wólkę Kobylańską do Radoszyny .Jeśli był
ten przystanek to na pewno jest i powinien być. Jeżeli jest to droga gminna możemy w 
dowolnej chwili wprowadzić . W chwili obecnej jest duży chaos bo nie wiemy , o którym
przystanku mówimy . Jedno mówią o drodze powiatowej , a drudzy o drodze gminnej .
Ja mam propozycje , odłóżmy rozmowę na temat przystanku do najbliższej sesji i komisji .
Na najbliższą sesję wprowadzimy wszystkie przystanki .Jeżeli mieszkańcy uważają, że 
przystanków nie ma ,a być powinny proszę o takie informacje . Wprowadzimy takie 
przystanki również.
Przew.Rady Gminy – Panie Sadurski , czy ten wniosek jest na Komisję BOR-u ?
Radny P.Sadurski – tak , proszę na Komisję BOR-u.
Radny K.Laskowski – Panie Piotrze , czy możemy głosować tę uchwałę dzisiaj , a
potem wnioski przygotujemy o następne przystanki.
P.M.Sitnicki – mamy uchwałę Rady Powiatu i jest wyznaczony jeden przystanek na drodze 
powiatowej więc przystanek na zakręcie jest legalny .Czy będziemy tworzyli następny 
przystanek 15-20 metrów dalej ?
Radna H.Wadas – proponuję przyjąć tę uchwałę ,a na Komisji BOR zastanowimy się nad 
kolejnymi przystankami .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 10 głosami za przy 4 przeciwnych .

Uchwała nr VI/33/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.12.Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji inwentaryzacyjnej ds. 
komunalizacji mienia na terenie gminy Dobre .
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Radny K.Laskowski – zgłaszam soja kandydaturę na członka Komisji .
Radny St.Paderewski zgłosił radnego St.Pawińskiego , który wyraził zgodę,
Przew.Rady Gminy zgłosił radnego Sł.Wierzbę , który wyraził zgodę,
Radny St.Pawiński zgłosił radnego M.Poławskiego  , który wyraził zgodę.

Na Przewodniczącego Komisji zaproponowano radnego K.Laskowskiego , który wyraził 
zgodę.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 12 głosami za przy 2 wstrzymujących się od 
głosu .

Uchwała nr VI/34/15 na piśmie w  załączeniu .

Do pkt.13.Podjęcie uchwały Podjęcie w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem   Gminy Dobre  na lata 2015-2020 .

Wójt Gminy – ta uchwała dotyczy zasobu mieszkaniowego na terenie naszej gminy .
W rozdziale II mamy wyszczególnioną nasza gospodarkę komunalną i ocenę tych
obiektów , konkretnie chodzi o stan techniczny   .Ocena jest od dobrej po złą przeznaczy
dostateczną. Żeby poprawić te ocenę stanu złego to potrzebujemy sporo środków.
I z takim stanem będziemy się borykać . Zapotrzebowanie na mieszkania komunalne , 
socjalne na terenie naszej gminy naprawdę jest duże . Nie mamy zasobów ,żeby ludziom
w tej kwestii pomóc .Myślę ,że w najbliższym czasie , nie sądzę ,że w tym roku , może w 
przyszłym musimy się zastanowić co zrobić , aby poprawić stan gospodarki komunalnej,
dla osób , które potrzebują tej pomocy . Z różnych przyczyn ludzie nie mają gdzie mieszkać.
Rolą gminy jest , aby ten problem dostrzec i w jakiś sposób działać. Na chwile obecną
nie ma takich możliwości bo nie mamy środków . Tą tematyką powinniśmy się zająć , 
łącznie z Panią Sekretarz i my jako Wójtowie . Będziemy rozważać możliwości w jaki 
sposób rozwiązać ten problem i poprawić ludziom bytowanie na terenie naszej gminy .
Do mnie zgłosiło się w tym roku cztery osoby oraz były pisma o to ,żeby wynająć,
wydzierżawić , pomóc znaleźć lokal z różnych przyczyn .takie rozwiązanie 
zaproponowałem w porozumieniu z Prezesem RSP ,ale za dwa dni dostałem informacje ,że 
ta Pani sobie już poradziła. Jedyną drogą , którą moglibyśmy jeszcze rozważać jest
pozyskanie środków i wybudowanie lokali socjalnych . Różne sytuacje się zdarzają. Ja nie 
chciałbym ,aby co najgorsze się wydarzyło bo wtedy sytuacja nam się komplikuje.
Wtedy idziemy w łaskę do straży , do szkoły ,ale to jest chwilowe , doraźna pomoc i co dalej 
Z tym problemem nikt nie podjął żadnych działań . Ludzie sami sobie rozwiązywali 
problemy w różny sposób . Moją rolą i Rady jest ,aby ten problem dostrzec i mocniejszym
okiem na to patrzeć. Żeby coś zacząć budować .też to jest w moim zamyśle.
Radny P.Sadurski – Pan Wójt powiedział ,że ma w zamyśle budowę takiego budynku . Czy 
Wójt znalazł jakąś lokalizację?
Wójt Gminy – zasobów gruntowych za bardzo nie mamy , mamy targowicę zwierzęcą.
Jeżeli zapadałyby takie decyzje to bardzo dobra lokalizacja ,żeby dom socjalny tam 
postawić. Chyba ,że macie inne spostrzeżenia i wiecie o innych działkach . Jestem do
dyspozycji i chylę się ku temu do każdej informacji , która do mnie wpłynie.
Radny P.Sadurski – czy działka kolo oczyszczalni ścieków jest jeszcze naszą działką?
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Wójt Gminy – nie było uchwały o sprzedaży .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr VI/35/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.14.Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds . zaopiniowania kandydatów na 
     ławników  do sądów powszechnych.

Przew.Rady Gminy zgłosił radną D.Wielechowską , która wyraziła zgodę,
Radna H.Wadas zgłosiła radnego R.Sajnoga , który wyraził zgodę,
Radny P.Sadurski zgłosił radnego A,Chojeckiego , który nie wyraził zgody,
Radny St.Pawiński zgłosił radnego K.Zapertego , który nie wyraził zgody,
Przew.Rady Gminy zgłosił radnego K.Laskowskiego ,który wyraził zgodę,
Radny M.Poławski zgłosił radnego W.Boguckiego , który wyraził zgodę.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .
Uchwała Nr VI/36/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.15.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach  ławników do 
    sądów powszechnych.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr VI/37/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.16.Podjęcie uchwały w sprawie określenia  zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego  obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono 
stanowiska kierownicze w szkołach, zasad zwalniania od obowiązku realizacji zajęć oraz 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych  pedagoga  szkolnego, psychologa i logopedy.

Z-ca Wójta – uchwała ta to potrzeba , z którą zgłaszali się rodzice, bardzo żałuję ,że nie ich 
w chwili obecnej . Mamy sygnały ,że dzieci potrzebują więcej opieki  pedagoga , logopedy .
Zastępca dyrektora Rastawickiego powinna mieć więcej godzin . Żałuje ,że nie ma tych 
rodziców , byłoby nam łatwiej . Naszym zdaniem wychodząc naprzeciw nasza propozycja 
wydłużenie czasu pracy pedagoga i logopedy z 20 na 30 godzin. Wynika to z potrzeby
i jest to z korzyścią tylko dla naszych dzieci , proszę nie odbierać ,że jest to forma 
dotknięcia poszczególnych osób . Taka była potrzeba i tak realizujemy . Moglibyśmy 
maksymalnie zwiększyć te godziny do możliwych 40 godzin ,ale jesteśmy dalecy 
od tak maksymalnej ilości , więc proponujemy , aby była to ilość 30 godzin tygodniowo.
Zmiana dotyczy również zastępcy dyrektora Rastawickiego z 7 na 10 godzin .
P. Małagorzata Koseska pedagog Szkoły Podst.w Dobrem – „nie zadowolę. się 
stwierdzeniem ,że to jest dla dobra dziecka , nigdy nie szczędziłam sił , zaangażowania , 
proszę spytać Pana dyrektora , rodziców. Nigdy żadna sprawa nie została odłożona na 
później , nie została nie załatwiona , byłam w stanie poświęcić dodatkowe godziny , 
stosować się do realiów po ,żeby zapewnić opiekę wszystkim . Myślę ,że gdyby były 
skargi rodziców to myślę , że do mnie by , bo rodzice są na tyle szczerzy ,że przyszliby .
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Może skontaktujmy się z tymi rodzicami jeśli mają jakiekolwiek zażalenia bo ja 
zawsze byłam dostępna podobnie jak moje koleżanki”
Radny K.Laskowski – z tego co mi wiadomo przy tego typu uchwałach niezbędna jest 
opinia Związków Zawodowych . Czy ta opinia dotarła? Jeśli nie dotarła to nie mamy nad 
czym dyskutować bo uchwalona przez nas uchwałę, ja będę głosował przeciw innych 
radnych namawiam też, Wojewoda odrzuci .
P.Edyta Buga logopeda Szkoły Podst.w Dobrem – jestem zatrudniona w Szkole 
Podstawowej od 15 lat . Ze względu na emocje napisałam to co chcę powiedzieć. 
Myślę ,że dyskusja nad tym czy pomoc logopedyczna i pedagogiczna jest potrzeba i w 
jakim zakresie jest bardzo szerokim tematem i wymaga szerokiej dyskusji  wszystkich 
zainteresowanych dobrem dziecka tak bardzo podnoszonym od samego początku 
samorządu, nauczycieli , rodziców dzieci ,często dzieci niepełnosprawnych  o potrzebach 
specjalnych edukacyjnych . Do tej pory ja takiego zaproszenia na dyskusję nie otrzymałam , 
a myślę ,że Państwo radni mieli by też wiele pytań między innymi po prostu do mnie . 
Aby po zapoznaniu się tematem głosować zgodnie z prawem , rzetelnie i odpowiedzialnie . 
Nie chciałabym tutaj ,nie wyobrażam sobie przekłamywać jakiś faktów. Mój wymiar czasu 
pracy był , jest i bezie póki wedle prawa czterdziestogodzinny . Pensum nie równa się 
wymiarowi czasu . To nie jest to samo co wymiar czasu pracy .I myślę ,że o tym Państwo 
radni  mieliby okazję dowiedzieć się na takim wspólnym spotkaniu . To co zostało tutaj 
głośno powiedziane jest pewnym zakłamaniem .Jeszcze pytanie do pana Wójta i Państwa 
radnych  . Czy Pan Wójt zasięgnął opinii Polskiego  Związku Logopedów , który w 
takim przypadku jest organem opiniotwórczym , jeśli tak to czy przedstawił Pan ja 
Państwu radnym ?.Pytanie do państwa radnych . Czy jeśli to , to kiedy zapoznali się 
Państwo z tą opinią?
PW Rastawicki dyr.Szkoły Podst.w Dobrem – ja chciałbym podzielić opinie moich 
kolegów z pracy . Uchwała nad , która będziecie za chwileczkę  procedować nie była z 
nami w żaden sposób opiniowana . Do mnie nie dotarły żadne sygnały a propos złej 
pracy pedagoga szkolnego .Radzie rodziców miałem okazję przekazać prośbę o kierowanie 
skarg  do dyrektora szkoły . Zapewne , jeśli zechcecie się Państwo zapoznać będzie to w 
protokole z posiedzenia Rady Rodziców . Od wielu lat ,jeśli jest jakiś problem w 
szkole rodzice mają prawo i przychodzą do mnie , chętnie korzystają z tego prawa , 
zwracając się bezpośrednio do dyrektora szkoły . W tej chwili widzę , że zostało z 
pominięciem nie , zajęte stanowisko w sprawie moich pracowników  . Ja zobowiązuję się 
tutaj do rozmowy z Panem Zastępcą Wójta , bo muszę to zbadać. Jakiego rodzaju 
zastrzeżenia są do pracy mojego pracownika .
To dyrektor szkoły jest przełożonym . Wyjaśnię tę sprawę. Dziękuję Panu Sadurskiemu za 
to ,że w naszym imieniu , imieniu środowisk oświatowych poprosił o dyskusje na 
temat statusu zawodowego pedagoga i logopedy. Pracujemy 40 godzin tygodniowo . W tych 
godzinach mamy pensum dydaktyczne , to jest to co spędzamy z dziećmi w klasie bądź 
na rzecz dzieci . Poza tymmamy obowiązek wykonywać inne zadania statutowe 
szkoły . Będziecie mieli Państwo okazję zobaczyć naszą prace już w najbliższą niedzielę 
. To są zadania statutowe . Jeśli jeździmy z dziećmi na wycieczki szkolne , spotykamy się z 
rodzicami po godzinie osiemnastej , to są zadania statutowe . W ramach 40 -to godzinnego 
tygodnia pracy przygotowujemy się do każdych zajęć jakie prowadzimy z dziećmi .
Wójt Gminy – zastanawiam się  nad jedna sprawą , skąd bierze się ten bunt i w jakim celu.
Wnioskuje ,że pedagodzy , logopedzi nie chcą pracować dłużej z dziećmi. Jeżeli państwo 
macie 40- godzinny tygodniowy rozkład zajęć pracy to 30 godzin tygodniowo 
przepracujecie z dziećmi , 10 godzin macie Państwo na przygotowanie się do zajęć.
Dlaczego mówicie tylko o sobie , anie mówicie o dobru dziecka.. jeżeli my chcemy
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 podnieść wam pensum ,żeby dłużej pracować z dziećmi potrzebującymi to jest bunt.
Ja jako organ prowadzący , jako Wójt mam prawo i do tego prawa się stosuję i to jest
moja propozycja ,żeby podnieść pensum..Odnośnie pracy wicedyrektora . Godzina
wpół do trzeciej Pani dyrektor Szkoły Podstawowej siedzi już w autobusie i odjeżdża
do Mińska .Może mi Pan odpowiedzieć na pytanie dlaczego tak to się dzieje ?
P.W.Rastawicki – na mocy mojej decyzji Pani Rudnicka opuszczała szkołę przed piętnastą . 
Te godziny od 14 .30 do 16.oo przygotowywała się do zajęć w domu.
Wójt Gminy – Pani dyrektor ma warunki do przygotowania się do zajęć bo ma swój gabinet.
Natomiast inni nauczyciele  , ci którzy maja 20 godzin , nie mają warunków ,żeby
przygotować się w szkole  więc dlatego mają 20 godzin , a resztę przygotowują się w domu .
Tak nie powinno być Panie dyrektorze , mam jeszcze jedno pytanie .Pana nie ma i Pani
dyrektor nie ma , no to kto ma się opiekować placówką oświatową jak Państwa nie ma w 
szkole . Zostawiamy bezkrólewie , to nie może tak być. Czy ja musiałem Panu takie pytanie 
zadać? Pan jest gospodarzem i Pan odpowiada za całokształt . A co by się stało gdyby się 
coś wydarzyło ? Kto by ponosił konsekwencje? Opiekun musi być zawsze.
P.W.Rastawicki – Pan jako mój przełożony wydał mi polecenie ,aby Pani Rudnicka 
pracowała osiem godzin i ja to polecenie wykonałem .
Przew.Rady Gminy – jeśli Pana nie było i Pani dyrektor to kto się opiekował dziećmi?
P.W.Rastawicki – każdorazowo wyznaczałem  nauczyciela do opieki nad szkołą. Nigdy nie 
było takiej sytuacji ,aby nie było osoby wyznaczonej.
Przew.,Rady Gminy – albo pracujemy wszyscy według godzin pracy albo nikt.
Radny K.Laskowski -dyrektor , wyjeżdżając , na tablicy dobrze widocznej dla wszystkich 
nauczycieli informuje ,że na czas Jego nieobecności  obowiązki dyrektora szkoły przejmuje
ta i ta osoba . I ta osoba zostaje do momentu zamknięcia szkoły . I wszyscy słuchają 
polecenia wyznaczonej osoby. Bezkrólewia nie ma .
Powtórzę moje pytanie , jeśli do tych uchwał nie ma opinii ZNP to te uchwały zostaną przez 
Wojewodę uchylone. Chcę ,żebyście Państwo mieli tego świadomość .
Z-ca Wójta – przygotowując projekt uchwały , zwróciliśmy się do Związków Zawodowych 
Termin , w którym odpowiedź powinna do nas wpłynąć minął z dniem wczorajszym .
Byłem przed chwilka u Pani sekretarki nie mamy odpowiedzi. Trudno mi powiedzieć 
dlaczego nie mamy , ale na pewno ta opinia dotrze bo pytanie było złożone.
jeśli nie ma odpowiedzi to jest milcząca zgoda.
P.M.Koseska – jest mi bardzo przykro ,że powiedział Pan ,że ja nie chcę pracować.
Nie czuję się niczemu winna . W arkuszu organizacyjnym zatwierdzono 20 godzin .
Z-ca Wójta – nie mamy jeszcze arkusza od Pana  dyrektora i nie mamy jeszcze uchwały .
P.W.Rastawicki – arkusz złożyłem dwukrotnie.
Z-ca Wójta – ale ostatecznego jeszcze nie mamy .Na chwilę obecną nie mamy jeszcze 
uchwały .
Radny P.Sadurski – tak jak wnioskowałem odnośnie odrzucenia i przedłożenia do Komisji .
Dziękuję za pierwsze poparcie ,ale mam pytanie dlaczego nie  ma tu dyrektora z Dropia,
z Mlęcina , nauczycieli , pedagogów stamtąd.  No bo ja nie wiem jak tam będzie rozwiązany 
problem , ile czasu tam pracują , ile mają pensum bo ja nie orientuję  się w nazwach ,
czy oni tam będą pracowali po 30 godzin  czy po 5 , czy może logopeda będzie jeździł po 
trzech szkołach . Nie wiem jak to wszystko będzie rozwiązane. Dużo pytań bez odpowiedzi. 
Rozmawiamy tylko o szkole w Dobrem ,dlaczego nie ma tu dyrektora gimnazjum?
To chyba też w jakimś stopniu dotyczy .Bardzo fajnie jest ,że akurat się tak złożyło ,że 
dyrektor  jest radnym powiatu to jest obecny , a gdzie reszta? Czy w gminie Dobre
jest tylko szkoła w Dobrem? Nadal upieram się o przesunięcie całej uchwały i dyskusji 
z wszystkimi dyrektorami i nauczycielami , którzy tam pracują na tych stanowiskach .
Żeby każdy radny mógł zapoznać się jak to zostało rozwiązane gdzie indziej .
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Byłem na spotkaniu w Dropiu i trochę wiem ,ale zadałbym jeszcze trochę pytań.
P.E.Buga – czy Wójt zasięgnął opinii Polskiego Związku Logopedów? I czy opinie 
przedstawił radnym?
Wójt Gminy – nie , nie zaczerpnąłem tej opinii, natomiast wiem o tym ,że muszę 
zaczerpnąć opinii Związków Zawodowych i to uczyniliśmy . Na chwilę  obecną czekamy.
Niedługo będziecie próbowały na mnie wywrzeć nie wiadomo co. Ja nie wiem dlaczego 
ten bunt jest w Pani . Czy Pani nie chce pracować? Proszę odpowiedzieć na to pytanie .
Przecież Pani otrzymuje wynagrodzenie za swoja pracę za 40 godzin . Ja nie mam środków 
na to ,żeby dokładać. My nie oszczędzamy na dzieciach  , ja chcę dzieciom bardziej pomóc.
Bo jeżeli wydłużamy czas pracy ,że Pani pedagog pracowała więcej z dzieckiem to chyba 
dla dobra dziecka , a nie nie na korzyść dziecka .
Radny K.Laskowski – jak jest liczony czas opinii Związków Zawodowych ?
Czy to jest ustawowe 30 dni , jak Państwo liczycie ten czas? Czy 30 dni czy to był czas do 
sesji? Tam gdzie są  emocje ,nerwy tam przestaje pracować mózg. Trzeba mówić do siebie 
spokojnie i przede wszystkim konkretnie .
Radny K.Zaperty – czy te 30 godzin to godziny zegarowe ?
P.M.Koseska – tak , godziny zegarowe.
P.K.Zaperty- przy 30 godzinach zegarowych wychodzi 40 godzin lekcyjnych  .
To jest 6 godzin zegarowych dziennie .
Radna H.Wadas – czas wydłużony do 30 godzin to nie jest czas maksymalny . O co ten 
krzyk? Jeśli szukamy oszczędności to szukajmy wszędzie , w oświacie również.
Oświata to nie pępek świata, cięcia są wszędzie  , inni też mają obcinany budżet .
Pamiętajmy ,że gmina to też straż pożarna , drogi ,oświetlenie .Do tej pory było 
przyzwolenie było na wszystko  , ale cięcia są wszędzie.
Radny K.Laskowski – jakiś czas temu udzieliliśmy absolutorium Wójtowi . Okazało się ,
finanse gminy są jak najlepsze ,że obciążenie finansowe jest całkiem znośne .Jednym
słowem nie grozi nam totalna katastrofa , a gmina Dobre nie zostanie zlicytowana.
Jeśli mówimy o oszczędnościach to pomyślmy trochę , tu są łamane prawa pracowników .
Pracownik ma prawo bronić swojego interesu . Jeśli pracownikowi bez podniesienia pensji 
dodaje się obowiązków ma prawo się bronić . Daleki jestem od takich szybkich opinii .
„Przyzwolenie na wszystko „ , kto na co przyzwalał ? To jest zbyt daleko idące.
Ja rozumiem ,że kołdra krótka , ale miejscy dla siebie wzajemny szacunek , nie obrażajmy 
się na siebie .Jeśli naprawdę chcemy oszczędzać zróbmy jakąś debatę poświęconą oświacie 
tylko nie o tej porze. Ja bym się przychylił do tego co mówił radny Sadurski Szkoły
w Dobrem stały się jakimś polem doświadczalnym i tutaj są wszystkie reformy .Ja chcę 
pracować , ja mogę jeździć , ale  w tym czasie muszę zapewnić opiekę mojej żonie , za
którą ja zapłacę.
Przew.Rady Gminy – przed chwilą Pan powiedział ,że nie skaczmy do siebie , a Pan
zaczyna krzyczeć do wszystkich .
Radca prawny – mówimy o podwyższeniu godzin dla pedagoga do 30 , wcześniej padła 
informacja ,że maksimum jest do 40 .Nie powielajmy informacji ,że jest to łamanie prawa 
bo istnieje możliwość podwyższania .
Radny R.Sajnóg – wsłuchując się w tą dyskusję ,myślę ,że należałoby poczekać na decyzje 
Związków Zawodowych  . Wiadomo ,że Związki Zawodowe są taką organizacją ,
że zawsze się opowiedzą za pracownikiem .Nie głosujmy za szybko ,żebyśmy przez 
Związkami Zawodowymi nie wyszli jako niekompetentne osoby.
Przew.Rady Gminy – Związki miały do wczoraj czas . Opinia nie przyszła , dlaczego? 
Będziemy teraz czekali pół roku na opinie Związków ? Opinia powinna być na czas.
Wiadomo o co chodzi ,żeby dzisiaj tego nie przegłosować bo rok odciągnie się .
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Tu nikt nikomu nie robi krzywdy .
Radny R.Sajnóg – ja rozumiem ,że nie chcemy nikomu zrobić krzywdy , ale nie po nas
tutaj ktoś wybrał ,żeby robić komuś krzywdę , ale myślę ,że warto poczekać jaka będzie
decyzja Związków Zawodowych .
Przew.Rady Gminy – nie możemy czekać pół roku , powinni dać na czas. A jak nigdy nie
przyjdzie ta opinia?
Wójt Gminy – Panie Laskowski , niech pan nie uprawia demagogii na tej sali bo jeżeli ja 
widzę problemy w oświacie , próbuję coś  zrobić wychodząc z propozycją termoizolacji 
ścian , fotowoltaiki, upiększenie tej szkoły  , przez osiem nic nie zostało zrobione,
a teraz Pan podnosi wielkie larum i jest Pan obrońcą czego ? Pytam. Tego ,że chcemy coś 
zrobić dla tej miejscowości , dla tej gminy ,dla tej szkoły . Dlaczego jest ten bunt?
Nie mam pojęcia . Czy ja coś Państwu zabieram? Pensje Państwu zabieram ,obniżam ?
Ja tylko proszę ,żeby Państwo popracowali trochę dłużej w imię dobra dla dzieci .
P.D.Dąbrowski – słyszałem,że było niezadowolenie na pracę pedagogów , trzeba spotkać się 
z rodzicami i niech wypowiedzą się jakie maja zastrzeżenia do pracy logopedy, 
pedagoga. .Dla mnie to jest pyskówka .Na takim spotkaniu byłoby fantastycznie gdyby byli 
radni . To chyba jest zgodne z prawem?
Radca prawny – spotkania z mieszkańcami zawsze są zgodne z prawem . Ale chciałbym 
zwrócić uwagę na pewne terminy . Jeżeli do końca maja nie zostanie podjęta żadna decyzja  
w tym temacie to wszelkie zmiany , o których rozmawiamy będą mogły być wprowadzone 
od roku 2017 , a nie 2016 .
Z-ca Wójta – odbyłem kilka spotkań z rodzicami , rodzice przychodzili do mnie 
Były zarzuty do Pana dyrektora jednego czy drugiego ,że tak to wyglądało , a nie inaczej .
Uważam ,że macie dosyć  pracy i jeśli chodzi o Wasze pensum powinno pozostać bez 
zmian. Brak mi argumentów jeśli chodzi o panią Wicedyrektor , bark mi argumentów jeśli 
chodzi o Państwa .Ja nie przebywam w szkole i nie widzę pewnych rzeczy .Ja kieruję się
sygnałami osób trzecich . Jest taka potrzeba proponuję zwiększyć. Jeśli Państwo
uważacie ,że nie ma takiej potrzeby pozostawmy to na takim samym poziomie .
P.E.Buga – jakie skargi wpłynęły na moja osobę?
Z-ca Wójta – nie było skarg na piśmie .
P.Z.Cazpski sołtys sołectwa Dobre I – a ile było tych skarg ? Może ktoś chciał zrobić na 
złość.
P.D.Dąbrowski – proszę zorganizować spotkanie z rodzicami.
P.E.Buga – pensum logopedy wynosi 20 godzin , ustawodawca dał Państwu możliwość 
podwyższania tego pensum . W najbliższym czasie będzie to ujednolicone. Państwo mają 
prawo ustalić mi pensum zarówno 20 godzin jak i 30 godzin . Ale najpierw trzeba zapoznać 
się z tematem.
Radca prawny  -fizyczny czas pracy będzie 30 godzin , ale to będzie cały etat.
Z-ca Wójta – 30 godzin będzie z korzyścią dla dzieci.
P.E.Buga – ja do każdego dziecka muszę napisać oddzielny program. Trzeba zastanowić się 
co to jest pensum , a co wymiar czasu pracy .
P.B.Wronka pedagog z gimnazjum – kiedy zostało wysłane pismo do ZNP i do kiedy był 
czas na odpowiedź .
P.D.Dąbrowski – jedynym rozwiązaniem jest spotkanie z rodzicami i radnymi .Chodziło o 
niezadowolenie rodziców.
Przew.Rady Gminy – my tu nic nie zmieniamy ,chcemy lepiej zrobić dla dzieci . Jeśli nie 
podejmiemy dzisiaj uchwały to cały rok będzie po staremu. Nie będzie Pan Wójt robił 
zebrań jeśli chce podjąć jakąś decyzje ,nie będzie uzgadniał z mieszkańcami . Do tej
pory takiej praktyki nie było . Jeśli są poważne tematy to sam jeździłem po wsiach .
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Ile było problemów w szkołach i te problemy na wierzch nie wychodziły . Rodzice nie 
chcą  mówić .My jako radni nic nie wiedzieliśmy .
Radna H.Wadas – ponieważ padło tutaj stwierdzenie ,że radni nie wiedzą za czym głosują,
jest to dla mnie trochę obraźliwe . Radni dostają tydzień wcześniej materiały i maja czas 
przygotować się . Są różne możliwości w chwili obecnej , możemy się dowiedzieć na każdy 
temat wszystkiego . To nie jest sprawa nowa i nie wynikła dzisiaj . O tym było wiadomo 
dużo wcześniej . Te materiały, nad którymi pracujemy dostaliśmy tydzień wcześniej .
Radny , który jest odpowiedzialny , a wierze ,że wszyscy są odpowiedzialni miał czas 
przygotować się . Jeśli nie rozumiem tego co jest tu napisane dzwonie do osoby , która 
stworzyła ten dokument . Są różne możliwości , jest internet , można skonsultować się z 
tymi nauczycielami , z innymi gminami . Ja to uczyniłam , nie ma dla mnie to problemu .
Stwierdzam ,że nie ma tutaj przekroczenia prawa  i nie wiem nad czym jest ta dyskusja .
Wsadziliśmy kij w mrowisko bo to jest w szkołach ,  szkoła była objęta chyba jakąś 
ochroną. Tu nikt nie robi żadnego przestępstwa . I jest mi bardzo przykro ,że Rada jest 
niekompetentna i nie wie nad czym głosuje. Ja wiem nad czym głosuje.
P.W.Rastawicki – jak najbardziej Pani Wadas ma rację . Tu nikt nie łamie prawa .
Według ustawy o ZNP związki zawodowe maja terminy na wydanie opinii .W Mińsku 
Maz. uchwała została podjęta z naruszeniem prawa , Wojewoda uchwałę uchylił , 
pracownicy rok pracowali na tej uchwale, sprawa znalazła epilog w sądzie.
Im więcej godzin jest dla dzieci tym lepiej , moi pracownicy przygotują się do zajęć bo to są 
dobrzy pracownicy.
Radny K.Laskowski – ja tez się zgadzam ze stwierdzeniem radnej Wadas ,że szkoła nie 
jest pępkiem świata . Zauważcie Państwo ile czasu rozmawia się na temat szkół i od ilu 
sesji. GZAS nie jest pępkiem świata , ale są pępki świata tylko nie ja ustalam ich listę.
Ja się ze dwie komisje domagałem rozwiązań po GZAS-ie, pismo otrzymaliśmy na 15 minut 
przed sesją. To ile mam się przygotowywać , tydzień czy 15 minut ? Chyba że Państwo 
uznali ,że sprawa z GZAS-em jest pozamiatana . To jest lekceważenie.
Radny P.Sadurski – usłyszałem tu jakąś informacje o arkuszu organizacyjnym .W arkuszu
w szkole w Dobrem jest 20 godzin pedagoga. Ile jest godzin w arkuszu w szkole w Dropiu ?
Ile w Mlęcinie i czy przypadkiem te dwie szkoły nie mają po pięć godzin w arkuszach 
razem z 20 godzinami ze szkoły . Czy to nie spowoduje etat 30 godzin . W tej chwili \
arkusz w Dobrem jest na 20 godzin i Pani pedagog będzie brała wynagrodzenie za 20 godzin
W dokumentach jest 20 godzin , a my uchwalamy uchwałę  30 godzin  jest 
prawdopodobieństwo ,że pedagog będzie jeździł do Mlęcina  na jeden dzień na pięć godzin i 
tyle samo do Dropia . W sumie będzie miał 30 godzin i będzie tylko trzy dni w Dobrem.
I w te trzy dni musi po siedem godzin pracować zdrowo ,żeby to wszystko zrobić. Tu się
wiele rzeczy nie zgadza .
Radny K.Laskowski – wysłuchałem głosu ludu i prośba moja o 10 minut przerwy.
Przew.Rady Gminy – punkt jest jeszcze nie skończony .
Radny St.Pawiński – uważam ,że te 30 godzin Panie nie przyjmują bo gdyby było zapłacone
to na pewno nie byłoby problemu  .
P.E.Buga – przy 30 godzinach pensum mój wymiar czasu pracy będzie wyższy niż 40 
godzin tygodniowo.
P.M.Koseska- obowiązuje mnie 40 godzinny wymiar , ale w tych godzinach przygotowuję 
się do pracy , czytam kształcę się .
Radny M.Poławski – a czy nauczycieli nie obowiązują godziny nadliczbowe ?
P.W.Rastawicki – czas pracy wynosi 40 godzin , w tym są godziny dydaktyczne . Pedagog 
nie ma godzin nadliczbowych .
Z-ca Wójta – w arkuszu organizacyjnym w Dobrem przed ostateczną zmianą faktycznie jest 
20 godzin , ale Pani ma etat w Dobrem i w Dobrem będzie Pani świadczyła swój czas
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 pracy . U Pani logopedy również jest podobna sytuacja .W dropiu logopeda jest zupełnie 
inna osoba . My prosimy o to ,abyście łaskawie były dwie godziny więcej z dziećmi dwie 
godziny dziennie .
Jeśli chodzi o pismo do Związków złożone było 19 maja .
Radca prawny - przepisy stanowią ,że Związki Zawodowe mają termin nie krótszy niż
30 dni , termin ten może być skrócony do 21 dni ze względu na ważny interes publiczny .
Nie wydanie opinii w ww. terminie oznacza rezygnację z jej wyrażenia .Pismo wpłynęło
do ZNP w dniu 19 maja , nie ma 21 dni więc nie ma zachowanego terminu .
Radny P.Sadurski – w takim wypadku ta uchwała , o której mówimy jest bezzasadna .
Zwracam się do wszystkich radnych o odrzucenie całej uchwały gdyż terminy nie zostały 
zachowane .
Przew.Rady Gminy - Panie radny Sadurski nie szuka Pan winnych   . Trzeba było szukać 
winnych osiem lat , a nie teraz.
Radny K.Laskowski – Panie Piotrze powtórzył Pan mój wniosek sprzed godziny .
Oszczędzilibyśmy sobie tych wzajemnych opowieści i emocji .Szacunek do człowieka 
wymaga też precyzyjnych określeń , bunt to był w czasach królewskich , a teraz jest po 
prostu obrona swoich praw bądź sprzeciw. My nie jesteśmy królami , my zostaliśmy 
wybrani i za moment może na stu nie być . Szanujmy się nawzajem .
Radny K.Zaperty – poproszę  o 5 minut .

Przewodniczący rady Gminy ogłosił 5-cio minutową przerw e w obradach .

 Z-c Wójta – wątpliwości było dużo , odpowiedzi też . To ,że chcemy zwiększyć ilość 
godzin to nie jest uprzedzenie do Pani pedagog i Pani logopedy  . To ma być dla
naszych dzieci . Jeśli któryś z radnych ma wątpliwości czy to jest źle czy to jest dobrze  
to jest tylko dobrze . Panie będą zmuszone wtedy o 10 godzin więcej być obecne  w szkole.
Ja wierzę,że praca z dziećmi nie jest łatwa . Pani logopeda i pedagog mają dużo zajęć.
Myślę ,że cel jest słuszny . Rozmawiałem z Panem dyrektorem , nie miał żadnych uwag
w rozmowie przed chwilą.
Do projektu uchwały wkradł się mały błąd , na pierwszej stronie w § 1  w tabelce pkt.2
zmieniamy z 8 na 9 oddziałów , tyle oddziałów jest w gimnazjum , automatycznie pkt.3
od 10 i więcej jak również na kolejnej stronie proszę o wykreślenie słowa „obniżony”,
zdanie będziemy zaczynać od  wyrazu „wymiar” . Proszę o rozsądną decyzję.

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad uchwałą.

Radni w głosowaniu jawnym  odrzucili uchwałę przy 4 głosach za , 5 przeciwnych i 
5 wstrzymujących się od głosu .

Do pkt.17.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu  dofinansowania  form  doskonalenia   
 zawodowego  nauczycieli  oraz  ustalenie  maksymalnej  kwoty  dofinansowania  opłat za 
 kształcenie  nauczycieli zatrudnionych  w  szkołach  i  przedszkolach  prowadzonych  przez 
Gminę  Dobre  w  2015 roku.

Z-ca Wójta – mamy obowiązek podjęcia tej uchwały . Do tej pory dyrektor miał do 
dyspozycji środki ,  w tej chwili organ nadrzędny musi przyjąć taką uchwałę ,żeby 
uregulować i określić pewne kwoty jakie będą udzielane nauczycielom za pobieranie 
studiów bądź szkolenia jednodniowe. W tabelce są kwoty zapisane w budżecie 
na 2015 rok. Nie były one uzgadniane  w jakiś sposób ustalane przez nas . Są to kwoty ,
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które planowali dyrektorzy w rozbiciu na szkoły jak również cała kwota zapisana w 
budżecie , jest to kwota 14 194 złotych .
Radny P.Sadurski – jeżeli nauczyciel ma zdobyć wykształcenie i będzie to np. w szkole 
wyższej za 800 złotych to jest nieznaczna kwota. Moim zdaniem jeśli dyrektor ma szkolenie 
nauczyciela to my jako podejmujący uchwałę to dyrektor dysponuje środkami .To nie my
decydujemy tylko dyrektor . Narzucanie kwoty uważam za niestosowne pod względem 
wysokości .Jest 700 złotych a może być za 1500 złotych na przykład. albo za 500 złotych.
Nie mam rozeznania jakie są kwoty za szkolenia dlatego uważam ,że wprowadzenie limitu 
kwotowego jest niezasadne .Moim zdaniem wydaje mi się ,że powinno być zapisane ,że 
odpowiedzialnym za rozliczanie jest dyrektor. Wykreśliłbym limit kwotowy.
Radca prawny – w związku z art.70 a ustawy Karta Nauczyciela my poruszamy się w 
ramach 1 % wyodrębnionego z wynagrodzeń nauczycieli.
P.W.Rastawicki – dzięki tym środkom jeśli pojawiają się problemy możemy doszkolić
nauczycieli . Coraz więcej mamy dzieci niepełnosprawnych , do ich nauczania są potrzebni
przeszkoleni nauczyciele .
Radca prawny – z treści uchwały  wynika górna kwota. 
Radny K.Laskowski – jest to jedna z tych uchwał , którą musimy podjąć .
Radny P.Sadurski – czy ta kwota nie może być wyższa? Może podnieśmy tą kwotę 
do 1200 złotych.
Przew.Rady Gminy – może Pan znajdzie na to pieniądze.
Sekretarz Gminy – te kwoty są kwotami realnymi .
Radny P.Sadurski – jeśli chodzi o Drop to i tak kwota będzie za mała . Limit nic nie daje 
i blokuje nauczyciela . Dyrektor powinien być odpowiedzialny bo to dyrektor wie 
jakiego fachowca potrzeba . Być może nauczyciel za 700 złotych nie będzie chciał wiązać 
się umową na pięć lat , być może sam sfinansuje studia . Być może oferta niech będzie na 
limit większy .Lepiej mieć jednego dobrze wyszkolonego nauczyciela i mieć go przez pięć 
lat niż żadnego 
Z-ca Wójta – Panie Piotrze ,kiedyś podczas naszych spotkań  prosiłem Pana o rozsądne 
decyzje , proszę przemyśleć pewne argumenty , które Pan teraz powiedział .Nie wiem co 
Panem kieruje , trudno jest mi zrozumieć Pańską postawę, od dawna i pewno nie tylko mnie 
Panie dyrektorze to ,że Pan odbiera w ten sposób tą władzę inaczej to nie wiem cel jest jeden 
nie chcemy nikomu zrobić krzywdy , dotknął Pan tematu ,że być może nauczyciel nie będzie 
chciał pracować .Pan Laskowski wspomniał też o nauczycielu , który odchodzi . Ja bym 
prosił ,żeby Pan Laskowski powiedział więcej tutaj . Co to jest za nauczyciel, to jest bardzo 
dobry matematyk ,ale dlaczego ma tylko pięć godzin ? Proszę o więcej informacji .
Cel mój  i Pana Wójta jest taki ,że wszyscy Państwo mieli jasną i  czystą informację .
To co przyniosłem i pokazałem , mogłem tego nie przynosić ,ale uważam ,ze to państwu się 
należy . Nie zrobiliśmy nic złego ,opieraliśmy się na terminie 7-mio dniowym , błędnie ,
może to jest nasza pomyłka ,wina . Proszę o wyrozumiałość . Potrzeba nam więcej czasu. .
Proszę nam nie wypominać ,że nauczyciele przez nas nie będą chcieli podejmować pracy.
Nasze dzieci są najważniejsze . To ,że chcieliśmy zwiększyć o te 10 godzin to nie dlatego ,
że siedzą bezczynnie , one mają co robić. I rodzice o to prosili i tak powinno być .
Stad ta uchwała , wyszło jak wyszło . Ja proszę o sygnały , jeśli będzie ten dzień otwarty 
chętnie poruszę pewne sprawy . Niech rodzice powiedzą jeśli mają uwagi do Pana dyrektora
czy do kogoś innego  . Wtedy będziemy to robić  zgodnie ze wszystkimi. Pana też 
serdecznie zapraszamy . Bardzo proszę o więcej taktu .Oddaliśmy cały swój czas wolny ,
życia prywatnego prawie nie mamy, chcemy zrobić jak najwięcej , a efekty są zupełnie inne.
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Co byśmy nie zrobili , dowożenie ,przedszkole źle . Wszystko źle , koparka ,oświetlenie ,
źle. Proszę Pana Piotra o rozsądne , przemyślane wypowiedzi .
Radny K.Laskowski - mi zabrakło głosu rozsądku . Gdy Wójt Radzio był o wszystko 
oskarżany , kiedy była jazda po Pani dyrektor GZAS-u . Ja bym wtedy chciał usłyszeć Pana 
mowę Panie Piotrze. To znakomity komentarz do poprzedniej kadencji . Usłyszałem
najpiękniejszą mowę, ale ona powinna być do poprzednich czterech lat . To mówię jako 
stary radny z poprzedniej kadencji  .
Ja uważam ,że tą uchwałę trzeba podjąć bez zmian. W następnym roku może zróbmy tak ,
że zróbmy rozeznanie ile osób chce się uczyć i potem ewentualnie dyskutujmy nad limitem.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 13 głosami za przy 1 przeciwnym .

Uchwała nr VI/38/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.18.Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji  jednostki organizacyjnej pn. „Gminny Zespół 
    Administracyjny Szkół w Dobrem „ .

Wójt Gminy – zamysł się taki stworzył ,żeby dokonać likwidacji GZAS i stworzyć referat .
Za referat będzie odpowiedzialny wicewójt . Te zadania będą podzielone . 
Odpowiedzialnym za stołówkę szkolną i kuchnię będzie Pan dyrektor Rastawicki .
Co do formy dodatkowych obowiązków jest to kwestia do domówienia .
Kary porządkowej udzieliłem Pani dyrektor Gadomskiej , odwołała się do sądu , 
zawarliśmy porozumienie ponieważ w zakresie czynności miała zapisane , ze jest
odpowiedzialna za stołówkę i kuchnię .Pani dyrektor interpretowała to inaczej .
Ważnie jest to ,że trzeba uregulować stan prawny tejże jednostki . Jednostka będzie 
przeniesiona do Urzędu Gminy . Lokal dla referatu mamy . Podyktowane jest to 
oszczędnościami . Ten organ , który będzie tutaj będzie pracował tak jak dotychczas .
Pewne zarzuty są do pracy GZAS-u jeżeli chodzi o organizacje dowozu dzieci  i na ten
temat ja Państwu mówiłem. W pewnym stopniu została naruszona dyscyplina budżetowa.
Nie było przetargu ani zapytania ofertowego . Pytając o to Panią dyrektor odpowiedziała,
że miała na to przyzwolenie przez poprzednika . Myślę ,że ta współpraca będzie bardzo 
dobra . Wszyscy sobie doskonale radzą do tej pory i będą radzić . W zamyśle mamy jeszcze 
bardziej podniesienie jakości pracy  tego referatu.
Radny P.Sadurski – dopiero dzisiaj rano otrzymaliśmy odnośnie  referatu . Tu jest 
przewidziane cztery stanowiska  pracy , z tego co mi wiadomo w GZAS  też jest zatrudnione 
cztery etaty . I z tego co mi wiadomo w tych czterech etatach była zatrudniona Pani 
intendentka , która przechodzi do stołówki  .
Wójt Gminy – intendentka była zatrudniona  w stołówce.
Radny P.Sadurski – czyli Pani intendentka zatrudniona była  w dziale stołówki szkolne?
Nie widzę żadnych oszczędności , będzie też kierownik referatu , na to wygląda ,że jakiś 
odrębny boi skoro wicewójt nie będzie kierownikiem więc oszczędności nie widzę tu 
żadnych .
Sekretarz Gminy – jest to przekształcenie w referat oświatowy , to się w tej chwili tworzy . 
Będziemy mieli dwa miesiące ,żeby dopracować  poszczególne stanowiska . Osobą 
nadzorującą będzie Pan Wójt. W momencie gdy referat będzie w Urzędzie Gminy zwiększy 
się dostęp do informacji i jej przepływ . W referacie będą  spraw związane ze sportem i 
turystyką , przejdą również stypendia . Ta informacja  i tak na razie nic inie mówi .
Państwo tę informację otrzymali po to , aby ją przeanalizować . Do 1 sierpnia i tak nic się 
nie zmienia . Reorganizacja nie będzie miała wpływu na jakość pracy placówki .
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Radny K.Laskowski – stanowisko sekretarza to stanowisko urzędnicze , apolityczne .
Odnoszę wrażenie ,że  Pani bezwiednie przekracza granice i bezwiednie sugeruje 
radnym jak maja głosować . W przypadku sekretarz gminy moim zdaniem jest to
niedopuszczalne . Rolą  sekretarza jest po prostu wyjaśnienie aspektu sprawy natomiast
nie agitacja wyborcza . Jest mi przykro , ale musiałem to powiedzieć. Ja poproszę o
odrzucenie tej uchwały  .
Przew.Rady Gminy – Pani sekretarz nie powiedziała jako kto ma głosować .Jak Pan będzie 
głosował to Pańska sprawa.
Sekretarz Gminy – to bardzo przykre, ja Państwa nie znam , jestem tu od miesiąca. Ja nie 
namawiałam do głosowania . Faktycznie jestem apolityczna , staram się dobrze wykonywać 
swoją  pracę i swoje obowiązki. Czy Państwo znajdziecie tu coś co jest polityczne ? To jest 
wewnętrzna sprawa władz gminy .. Czy ja Pana namawiałam jak Pan ma głosować ?
Radny K.Zaperty – opinia była taka ,że Pani przyszła  z jakiejś partii . Teraz wiem ,że nie .
Sekretarz Gminy - nie należę do żadnej partii.
Radny K.Zaperty – jedna osoba z GZAS gdzieś mi zginęła?
Sekretarz Gminy – wszystkie osoby zostaną zagospodarowane . My też nie wiemy do końca 
jak to będzie wyglądało , to co Państwo dostali to tylko informacja .
Radny P.Sadurski – jeżeli chodzi o nadzór nad jednostką GZAS  z tego co mówi statut 
ma ,miał i będzie miał  nawet w referacie , Wójt Gminy . Jeżeli chodzi o przeniesienie 
GZAS do Urzędu Gminy , jest pomieszczenie i Pan Wójt będzie miał bliżej. Jeżeli chodzi
o obowiązki GZAS-u to były większe bo miał stołówkę. Teraz m mniejsze. Jeśli 
wynagrodzenia będą takie same więc mamy już jakieś straty finansowe bo będzie 
nas to drożej kosztowało . Nie widzę żadnych oszczędności , niby nowe obowiązki 
napisane , uchwałę dzisiaj podejmiemy , a wszystkie wytyczne dostaniemy później .
W takim wypadku z powodu dużych niejasności twierdze ,że tę uchwałę powinniśmy
odrzucić bo dużo rzeczy nie wiemy . To tylko zmiana nazwy , można przenieść gabinety do 
gminy , mamy nadzór , referat będzie miał mniej obowiązków. W razie czego dołoży się 
obowiązków , jeszcze nie wiadomo, jakie obowiązki odnośnie stołówki przejmie dyrektor, a 
może tam trzeba będzie jeszcze wicedyrektora , który będzie nadzorował . Nic nie wiemy .
Przew.Rady Gminy – ten temat był na Komisji BOR .
Radny P.Sadurski – komisje nie są protokółowane , mieszkańcy nie wiedzą , nauczyciele nie 
wiedzą.
Przew.Rady Gminy – mówi Pan ,że się nic nie zmieni , zmieni się dużo Jak było poprzednio 
jak Pan Wójt likwidował przedszkole ,nie słyszałem ,żeby radny Laskowski powiedział nie 
głosujcie tej uchwały. Wiele  uwag było do tego , nikt nie miał problemu bo chcieli się 
pozbyć Pani dyrektor .
Radny K.Laskowski – ja nie postawiłem zarzutu, ja tylko wyraziłem obawy , moje 
odczucie , może mylne ,jeśli tak to ja najmocniej przepraszam ,jest o kwestia emocji.
I to przedszkole leży mi na sercu , do tej pory Pni {Piechowicz nie odpowiada mi na dzień 
dobry . Mam świadomość ,że dla oszczędności skrzywdziłem człowieka , teraz nie 
chciałbym tego samego błędu popełnić . Ostrożnie z tym przestawianiem ludzi z kąta w kąt.
Pan Wójt , będzie miał bliżej ,ale nauczyciele wobec których GZAS pełnił funkcję 
usługową będą musieli pofatygować się do gminy . Kiedy oni to zrobią , nie wiem .
Był zamysł zwolnienia Pani dyrektor , proponowałem , kodeks pracy , trzy miesiące 
wypowiedzenia i po sprawie , ale to trzeba było odwagi ,żeby zwolnic pracownika , a nie, 
zwalniać pracownika rękami Rady Gminy . Ja nie mogę przyłożyć ręki do głosowania nad tą 
uchwałą.
Wójt Gminy – czasami powie Pan coś fajnego ,ale czasami to się nie trzyma kupy .
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Pan patrzy przez swój pryzmat , a ja patrzę przez pryzmat całej gminy .Jeżeli chcemy
coś tutaj zrobić os lepszego to się stawia opory . Jeżeli pan w poprzednich
kadencjach nie potrafił nic dobrego zrobić to proszę uszanować to co my chcemy zrobić, 
żeby to skutkowało i było lepsze dla naszych dzieci i nie tylko . Nie stawia Pan spraw 
politycznych na tej sesji bo uważam ,że gmina to nie jest polityka tylko rozstrzyganie spraw 
samorządowych w celu lepszego bytowania naszych mieszkańców.. Przykro mi słyszeć takie 
słowa . Może Pan jest zrzeszony w jakiejś partii i pod tym katem pan to mówi. Nie
sądziłem ,że jest Pana na tyle stać . Są problemy bazy lokalowej w szkole. Jeżeli GZAS 
przeniesiemy tutaj , zwalniamy jedno pomieszczenie . Może Państwo tego nie wiedzą,
może Pan Laskowski tego nie widzi ,ale my widzimy , jakieś przemyślenia mamy ,
chcemy to zorganizować tak,żeby było dobrze . To ,że chcemy przenieść przedszkole do 
szkoły też stawia się nam jakieś zarzuty . Na samą wieść o tym ,że będzie tworzone 
przedszkole  i powiększane to przedszkole niepubliczne obniżyło koszty z 380 zł na 280 zł.
La kogo my to robimy? Ja nie mam dzieci już ,ale są młode rodziny , które mają dzieci
i jeżeli ktoś dwoje dzieci posyła do tego przedszkola to jest oszczędność 200 złotych 
miesięcznie . Ja nie chcę w czyjąś kieszeń zaglądać . Nakłada się obowiązek  czterolatki
przyjąć już do szkoły . My wychodzimy naprzeciw temu  . Chcecie Państwo argumentacje 
finansową ? Nie można mówić ,aby mówić. Trzeba używać argumentów , a my tych 
używamy i wiemy co mówimy .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 10 głosami za przy 4 przeciwnych .

Uchwała Nr VI/39/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.19 .Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego  kredytu na spłatę 
wcześniej   zaciągniętych zobowiązań z tytułu pożyczek i kredytów.

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy , wyjaśniła ,że uchwała ta wynika z  zapisów 
uchwały budżetowej .
Radny P.Sadurski – zginęła mi z pierwszej uchwały kwota rezerwy budżetowej 
która była bardzo podobna . Czy było tylko takie rozwiązanie? Tak długi termin spłacania 
tego , podejmujemy już n następna radę decyzję . Dlaczego spłacamy od 2017 roku , a nie 
od 2016 .
Skarbnik Gminy – tu nic nie zniknęło , w tej uchwale wszystko wynika z uchwały 
budżetowej na ten rok .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie . Podczas głosowania dwóch 
radnych nieobecnych.
Uchwała nr VI/40/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.20 .Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Dobre na 2015 rok.

Skarbnik Gminy – zaszła taka sytuacja , że trzeba było przerobić uchwałę , którą państwo 
otrzymali w materiałach na sesję . Pan Wójt mówił o dotacji na drogę w Brzozowicy . 
Trzeba ją wprowadzić do budżetu gminy .
Musimy przygotować dokumentację do projektów unijnych . Planowana jest dalsza
budowa wodociągu w Rudzie Pniewnik . Jest zmiana w funduszu sołeckim sołectwa 
Dobre III.
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P.P.Sadurski – dzięki temu ,że zmieniła Pani tę uchwałę to skasowała Pani jeden błąd z 
poprzedniej . Czytamy dochody , które wykazane są w dzisiejszej uchwale §2 „ w tym 
wydatki”.
Skarbnik Gminy – powinno być „w tym dochody” , projekt był przygotowywany na szybko.
Radny P.Sadurski – ja mam tu jeszcze więcej . Skąd pani wzięła kwotę przed zmianą 
19 996 453 ,55 złotych . Razem przed zmian w rozd.1 w par.1 w tabelce na dole.
Czy od 30 marca do dnia dzisiejszego Wójt Gminy podpisał rozporządzenie na kwotę
130 041 złotych . Skąd Pani wzięła główna kwotę przed zmianą ?
Skarbnik Gminy – w międzyczasie zmian dokonuje Wójt Gminy swoimi zrządzeniami.
Radny P.Sadurski – to zarządzenie na kwotę  133 tysiące . W poprzedniej uchwale mieliśmy
zarządzeniem Pana Wójta 127 tysięcy , a my  dokonujemy zmiany za 0 złotych.
Czyli zarządzenie Wójta opiewało na bardzo dużą różnicę kwotową , a tu mamy różnicę 
trzech tysięcy ,ale Wójt więcej swoim zarządzeniem. Dlaczego my nie otrzymujemy
zarządzenia o takim czymś ,że Wójt  zmienił uchwałę .
Skarbnik Gminy - do wprowadzania dotacji celowych upoważniony jest Wójt .
Radny P.Sadurski – ja jako radny chciałbym wiedzieć o zarządzeniach Wójta .Śledząc 
budżet mnie to zdenerwowało ,że uchwałę budżetową poprzednia , którą dostałem 
na siedem dni przed sesją. Radni uchwalają zmianę w wysokości 0 złotych  , a Wójt
uchwala zmianę w wysokości 127 tysięcy złotych . Z tego mi wiadomo Rada jest chyba 
troszeczkę wyżej postawiona od Wójta.
Przew.Rady Gminy – za budżet gminy odpowiada Wójt .
Radny P.Sadurski – ja bym chciał wiedzieć o zarządzeniach . Było zarządzenie o 
wydatkach , może trzeba zadać pytanie na co poszło 127 tysięcy .
Skarbnik Gminy - dotyczy to tylko zadań zleconych.
Radny P.Sadurski –jeśli 30 marca podjęliśmy uchwałę ,że wydatki na 19 208 725 złotych
i do dnia dzisiejszego Wójt wydał 133 tysiące to wydatki wzrosły . Dobrze , że akurat tym 
razem to się pokryło .
Czy takie zarządzenia jako radny mogę otrzymać ?
Skarbnik Gminy – oczywiście ,że tak.
P.P.Sadurski – w takim razie na następną sesję proszę o takie zarządzenia o przesunięciach w 
wydatkach .

Radni w głosowaniu podjęli uchwałę jednogłośnie .Podczas głosowania jeden radny 
nieobecny .

Uchwała Nr VI/41/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.21.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dobre 
  na lata 2015 – 2027.

Skarbnik Gminy poinformowała ,że w tym projekcie uchwały aminie uległy jedynie 
objaśnienia.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .Podczas głosowania jeden radny 
nieobecny.

Uchwała Nr VI/42/15 na piśmie w załączeniu .



-   34   -

Do pkt.22.Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji .

Przew.Rady Gminy – starym zwyczaje protokół jest wyłożony do wglądu na godzinę przed 
sesją .
Radny P.Sadurski -po ostatniej sesji zastanowiłem się nad tym , że może bym sprawdził
odnośnie protokółowania gdyż stwierdziłem ,że Pani Ania nie jest w stanie tak szybko pisać
jak się mówi . Dlatego można było zauważyć ,że w dniu dzisiejszym korzystam bardziej
z mikrofonu . Choć zabiegam o to ,żeby było to nagrywane i żeby Pani Ania oprócz czytania 
uchwał , możliwości notowania miała tę możliwość Jeżeli chodzi o protokół poprawiałem 
kilkanaście wersji . Złożyłem na ostatniej sesji wniosek , dlaczego on nie jest słowo w 
słowo odnotowany  w protokóle ? Padły słowa radnego Poławskiego , które też
nie są odnotowane . W jakimś stopniu mieszkańcy , którzy by przeczytali niniejsze słowa
na pewno dałoby troszeczkę do myślenia jeżeli chodzi o mieszkańca czytającego ten
protokół  . W następnym punkcie mam troszeczkę niejasności . Chodzi o wynagrodzenie 
Pana wicewójta . Dodatek funkcyjny w wysokości 80 % . Nie jest napisane tak bardzo 
dokładnie , ale z tego co się orientuję z 4 tys. zł 80 % to jest 3,2 tys. Chyba że ja do innej 
szkoły matematycznej chodziłem . Tak samo jak i dodatek w wysokości 20 %  z 4 tys. to jest 
800 złotych , a tu jest napisane ,że dodatek funkcyjny 1400 złotych , a dodatek w wysokości 
20 % 1080 złotych . Te kwoty nie pokrywają się nawet z wynagrodzeniem brutto.
Jak przez protokół , bo na pewno ktoś kto w księgowości pracuje jest zorientowany tak
jak ja dostałem informacje po poprzedniej sesji ,że coś jest nie tak bo pensja się nie zgadza 
wicewójta tak ja dzisiaj mówię ,że po otrzymaniu protokółu wynagrodzenie wicewójta 
niestety , ale tu jest źle obliczone .
Radca prawny – te kwestie reguluje ustawa o pracownikach samorządowych , jak również
mamy rozporządzenie w sprawie stanowisk , wynagrodzeń ,w  mojej ocenie nie ma 
możliwości , aby było sporządzone niezgodnie z przepisami .
Radny K.Laskowski – Pani Ania się zacheta jak będzie pisała stenogramy , a nie protokóły.
Sugerowałem na poprzedniej sesji , protokół byłby trzy strony, góra cztery , poza tym plik 
dźwiękowy z całej sesji , i to by sprawę załatwiło tylko wtedy wszyscy mówimy do 
mikrofonu i byłoby po sprawie . Inne gminy tak robią.
Przew.Rady Gminy – radny Poławski nie ma problemu , tylko Pan Sadurski ma problem.
Zgłosi Pan konkretne uwagi , poprawimy i protokół będzie podpisany . To Pana uwagi , a 
nie radnego Poławskiego.
Wójt Gminy – jaka decyzje Państwo podejmą odnośnie protokółu to do Was należy decyzja.
Uważam ,że wszystko jest nagrywane i można to odtworzyć. Jeśli są uwagi do Pani Ani , to 
uważam ,że stara się swoja pracę wykonać obiektywnie i bardzo dobrze . Ja byłem jedną 
kadencję i drugą kadencję radnym i nikt nie miał uwag odnośnie protokólantki . Nie 
zdarzało się ,żeby dokonała jakiejś gafy . Jak się chce coś znaleźć to każdemu się łatkę 
przypnie . To jest tylko człowiek i ma prawo coś nie dopisać. Przecież można przyjść , 
uzgodnić , może błąd się zakradł , porozmawiać jak człowiek z człowiekiem , a nie 
wywlekać to publicznie i dawać do zrozumienia tak jak by chciała zrobić to tendencyjnie , 
umyślnie . Będę bronił tej osoby ponieważ mam do niej zaufanie  i uważam ,że robi to 
bardzo dobrze .
Radny K.Laskowski – ja chciałem ująć pracy , sugerowałem ,że nie pisać stenogramu .
My obradujemy na zebraniu publicznym . To nie jest jakiś dyskusyjny klub prywatny .
To są sprawy publiczne więc  co za problem zrobić z tego plik dźwiękowy . Ja tu nie widzę 
problemu wręcz przeciwnie , protokólantka miałaby mniej pracy .
Radny P.Sadurski – jeśli wchodzi telewizja na salę to nagrywanie i rozmowy system 



-   35   -

  dźwiękowy jest wtedy na kamerze , nie ma z tym żadnego problemu . Tak jak Pan radny 
wziął tu pod uwagę mikrofon raz działa raz nie działa , może ten sprzęt nawet się zużył,
ale moim zdaniem ,jeżeli Pani  protokólantka będzie miała na sesji Rady Gminy do 
odczytania tylko uchwały bo nie byłoby już zbyt wiele bo wszystko inne załatwiłaby kamera
wideo bo system nagrywania mamy tutaj nawalający  ,a trzeba zaznaczyć ,że nie mamy 
nagrywania sołtysów , którzy zadają pytania , nie mamy też nagrania mieszkańców , trzeba 
by było 30 mikrofonów rozdać . Jeżeli chodzi , Panie Poławski , odnośnie pańskich słów,
troszeczkę ich pamiętam . Jak złożyłem wniosek odnośnie przesunięcia w budżecie  i
poddanie pod dyskusje Pan użył słów „czy to jest na temat”. Może Pan nie pamięta . To było 
kilka słów „ale czy na temat”. Jeżeli ja składam wniosek na piśmie , który nie został w pełni 
odnotowany  słowo w słowo , jeżeli składam coś do protokółu na piśmie to też jest jakimś 
dokumentem. Można zadać teraz pytanie czy ten dokument przypadkiem nie wsiąkł . To

 bym sobie życzył ,żeby był słowo w słowo odnotowany . Panie Wójcie ja chce cały
czas poprawić warunki pracy . Byliśmy , posiedzieliśmy 10 -15 minut , poprawiliśmy 
słowa . Bi jakby osoba obca przeczytała co za błąd Sadurski znalazł w poprzedniej uchwale
budżetowej to by było śmieszne , tam nawet nie wiadomo było o co chodzi . Tam było 
napisane , w którym punkcie , paragrafie  Pani Skarbnik potwierdziła . Tak samo jeżeli
chodzi o wynagrodzenia , Panie Wicewójcie Pan podaje dobrze wynagrodzenia tak
jak w protokóle są , tylko że pytanie ,zwykły obywatel czytając te wynagrodzenia ,dodatek
funkcyjny w wysokości 80 % czyli zgodnie z moja znajomością księgowości dodatek
z 4 tysięcy  wynosi 3,2 tys. złotych , a tu jest napisana kwota 1,4 tys. Albo nie mamy słowa 
do 80 % i nie wiadomo kto za to odpowiada czy po prostu ktoś sobie wymyślił kwotę 
1,4 tys. dużo pytań bez odpowiedzi .
Radca prawny – nie mamy zapisu do 80 % tylko 80 % , ale to nie jest 80 % jak Pan twierdzi 
z wynagrodzenia zasadniczego ,ale 80 % z najniższego wynagrodzenie. I wtedy się Panu 
zgodzi.
Przew.Rady Gminy – po to jest w porządku obrad przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji ,
że są uwagi , poprawiamy i ja to podpisuje i nie ma żadnego problemu . Pan ciągnie ten 
temat . Ja też miałem nieraz problemy z protokółem ,ale poprawiałem na sesji . 
Powiedziałem o co mi chodzi i to wszystko , jak ma wyglądać zapis i to wszystko .
Radny W.Bogucki – ile wynosiło wynagrodzenie Sekretarza , a ile teraz wynosi ?
Przew.Rady Gminy – będą wolne wnioski. Panie Sadurski czy ma Pan uwagi do swoich 
słów? Nie wyciąga Pan radnych , którzy na temat protokółu nie chcą rozmawiać.
Radny M.Poławski – a czy uważa Pan ,że w dniu dzisiejszym jest wszystko zapisane?
Przew.Rady Gminy – proszę o konkrety , co mamy poprawić , która strona ?
Radny P.Sadurski -strona 9 jest tylko adnotacja „radny Sadurski wniosek z działu 750
o 30 tysięcy przekazanie na policję „ , ja poproszę o przepisanie całego wniosku pisemnego
złożonego przeze mnie , chyba że wniosek zginął  . Dobrze ,że nie zginął to proszę 
dopisać ,że w załączeniu przy protokóle.
Przew.Rady Gminy – niech Pan nie robi  nikogo złodziei. Jeśli jest na sesji to nic nie ginie ,
jest przy protokóle , jeśli są pisma to też nie giną. Nie ma z niczym problemu . Pan robi 
problem ,że wniosek zginął . Nie mógł zginąć , jeśli był złożony to nie może zginąć. Jeśli 
Pan ma problemy  to co mamy poprawić to poprawimy . Od tego jest punkt „przyjęcie 
protokółu „ ,żeby to poprawić.
Radny M.Poławski  -w poprzedniej kadencji było tak ,że przed sesja były poprawki .
Przew.Rady Gminy – ja też zgłaszałem poprawki , przewodniczący uznał ,że jest to 
poprawka słuszna , dopisano do protokółu , było głosowane i to było wszystko .
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Radni w glosowaniu jawnym przyjęli protokół z poprawką jednogłośnie .
Podczas głosowania dwóch radnych nieobecnych .

Do pkt.23.Odpowiedzi na zapytania radnych i sołtysów.

Wójt Gminy – 1/radny Pawiński pytał o pomiary na drogach gminnych , myślę ,że te 
pomiary są wykonywane prawdopodobnie do map projektowych . My na ten temat nic nie 
wiemy , ale być może jest to związane z tą linią , która będzie szła od  Mrozów do Dobrego,
geodeci są w terenie , robią pomiary ,żeby opracowywać dokumentację techniczną.
Konsultowałem to z Panem Sitnickim , też na ten temat nic nie wie. Doszliśmy do takiego
wniosku ,że to prawdopodobnie jest robione  w tej kwestii,
2/drugie pytanie dot. zaległości i jakie są działania , informacji już udzielałem odnośnie 
dochodów i zaległości , wszystkie zaległości to kwota około 300 tysięcy złotych .
Za I kwartał 2015 roku wystawiono upomnienia :  w podatku 337 sztuk , jeżeli chodzi o 
odpady 234 ,woda 191 sztuk. Wydano 255 sztuk decyzji o zwrot podatku akcyzowego ,
Pracownicy Urzędu Gminy czuwają nad ta sytuacja , bardzo mocno rozmawiam z nimi ,
również z Panią Skarbnik ponieważ dochody są bardzo ważną rzeczą. Wystawiane są
upomnienia ,jeśli nie będą skutkowały będzie tryb administracyjny czyli tytuły wykonawcze
które idą do komornika. Wszystkich należności i tak prawdopodobnie nie ściągniemy.
To co jest możliwe pracownicy wykonują dobrze,
3/radny Bogucki – jakie autobusy,miał Pan namyśli dowóz dzieci, jest to linia publiczna, 
każdy mieszkaniec może wsiąść i tym autokarem pojechać,
znaleźliśmy sponsora na Dzień Truskawki , który sfinansuje cała imprezę, oby tylko 
truskawki dojechały . Mam nadzieję ,że ta impreza plenerowa , którą mamy w zamyśle uda
się i mieszkańcy będą z tego zadowoleni .Uważam ,że jest to potrzebne ,jest to integracja
środowiskowa nie tylko naszej gminy ,myślę ,że mieszkańcy innych gmina przyjadą 
popatrzeć jak to wygląda . Jeżeli na potwierdzenie tego co mówię chcecie jakieś dokumenty
jest umowa i jest w niej wszystko zapisane . My dajemy wyłączność temu Panu na 
konsumpcję . Myślimy o takiej rzeczy ,że my jako samorząd możemy ugotować grochówkę.
To może być taki wydatek wsad do kotła . Myślę ,że nie popełnimy przestępstwa .
Ostatnio była też gotowana taka grochówka na piknik strażacki .Musimy zamówić TOI TOI
około 600 złotych plus plakaty 100 złotych. Takie imprezy Mińsk organizuje , Jakubów jest 
bardzo aktywny i oni płacą , a my nie . Jest to jakaś zaleta ,że my wychodzimy naprzeciwko
oczekiwaniom społeczeństwa ,
Droga powiatowa w Rakówcu ,Pan ma na myśli dalej drogę ciągnąć . W tej chwili
wybrany jest projektant .Czuwamy nad tym i o tej drodze myślimy . Będziemy mieli projekt 
to będziemy realizować tę drogę. Mamy tam problem skrętu w lewo w kierunku Wólki 
Mlęckiej . Wysłaliśmy zapytanie do Pana , który posiada grunty i chcielibyśmy od niego
wykupić działkę po to ,żeby zbudować drogę w kierunku Wólki Mlęckiej ponieważ są 
problemy jeżeli chodzi o drogę , która biegnie od Rakówca do Wólki Mlęckiej .
Będzie naprawdę trudno bo to jest droga w lesie i nadleśnictwo będzie stawiać niesamowite 
opory zwłaszcza ,że jest to droga powiatowa .Starostwo też nie ma żadnego wpływu ,
rozmawiałem z dyrektorem w tej sprawie , nie ma takich argumentów i instrumentów ,żeby 
zmusić  nadleśnictwo ,żeby droga poszła przez las. Jeżeli chodzi o wodociągowanie to też,
jeżeli wodociąg idzie przez las to jest męka niesamowita,żeby uzyskać zgody w 
nadleśnictwie . Gdy dojdzie do porozumienia w tym Panem to mamy pewne propozycje dla 
tego Pana jeżeli by się zgodził .Na pewno na tym skorzysta. Jeżeli byśmy te drogę od niego 
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wykupili w porozumieniu ze starostwem bo to jest droga powiatowa ,ale ma służyć naszym 
mieszkańcom to po lewej i po prawej stronie może podzielić na działki , sprzedać i zrobić 
potężne osiedle. Oby tylko się zgodził , a jak nie to będziemy walcować z tą drogą
4/następne pytanie od Pana Laskowskiego czy ujawniono dane osobowe uczniów ,
na spotkaniu w Dobrem nawiązałem do sytuacji pani Baran , gdzie w różnych warunkach 
atmosferycznych dowoziła dzieci do szkoły .Dzieci wsadzała na wóz, dzieci 
niepełnosprawne , siadała za kierownicę  i wiozła do szkoły . Mając własnego busa nie 
można było go tam przekierować? Czy to było humanitarne? Czym poprzednik się
kierował nie chcę się do tego odnosić , ale trzeba mieć trochę sumienia i tej rodzinie pomóc.
Po objęciu urzędu skierowałem nasz mikrobus po to ,aby te dzieci zaczęły dojeżdżać w 
godziwych warunkach .
P.H.Orzechowska sołtys sołectwa Modecin – nie będąc jeszcze sołtysem pisałam do Wójta 
w tej sprawie ,ale bez odzewu .
Radny Sł.Wierzba – Pani baran zwracała się niejednokrotnie w tej sprawie ale bez 
skutku. .Dopiero po interwencji obecnego Wójta dzieci są dowożone. Wystarczy dobra wola.
Wójt Gminy – jeżeli kogokolwiek obraziłem na tym spotkaniu w Dobrem , ale podejrzewam 
że nie . Skontrowała mnie jedna Pani , ale powiedziałem przepraszam jeżeli cokolwiek złego 
powiedziałem . Ja powiedziałem w tym kontekście ,że na wiązałem do tego ,że ten bus
jeździ tam i zabiera dzieci , pomaga tej rodzinie , żeby odciążyć tą mamę. Ja sobie nie 
wyobrażam ,że mając samochód do dyspozycji i te dzieci nie mogą skorzystać tylko
na wozie muszą jechać w takich warunkach , warunki pogodowe mamy różne ,
5/następne pytanie Pana Sajnoga reorganizacja przedszkola publicznego – dożywianie.
Jeżeli chodzi o dożywianie uważam ,że tu nie będzie żadnego problemu . Dzieci
nie będą przemieszczać się do stołówki szkolnej tylko prowiant będzie donoszony  w 
termosach i dzieci będą konsumować na miejscu .Żadne niebezpieczeństwo nie wchodzi w 
rachubę.,
6/pytanie radnego Wierzby czy występowano do nauczycieli o opiekę w autokarach , może 
nie mam takiej wiedzy , na to pytanie odpowie Wicewójt.
Nawiążę do takiej sytuacji ,gdzie zajeżdża autokar do Pana Wierzby i zabiera dziecko .
Spotkałem się z takim zarzutem jakim prawem jeździ autokar po to dziecko .Ręce mi 
opadają czasami słysząc takie wypowiedzi bo każdy jest zadowolony jak ma zabrane swoje 
dziecko . Ustawa nam nakazuje ,żeby to dziecko było zabrane i my to zrobiliśmy .Ja traktuję
wszystkie dzieci jednakowo. Pan Wierzba wnioskował o ten dowóz , pisał petycje.
Ostatnio dostaliśmy rachunek od  Pana Wierzby , przekierunkowałem go do GZAS-u .
Radny Sl.Wierzba – ja przez kilka lat własnym samochodem dowoziłem dziecko do szkoły .
Obecnie autobusem tym jeżdżą i inni mieszkańcy .
Przew.Rady Gminy – uważam ,że to jest chore ,żeby ktoś sprawdzał  firmę , która tam jeździ
czy firma ma koncesję. Tam są tylko dwa bilety szkolne .
7/ Wójt Gminy – pytanie Pani Wielechowskiej odnośnie ppp dotyczy oświetlenia ulicznego.
Dzisiaj została wysłana umowa do firmy Pan Modrzejewski Jagiełło w celu zaakceptowania 
i przystąpienia do rozmów. Będziemy prowadzić dialog aby jak najszybciej przystąpić do 
tych robót.. Te procedury niestety trwają .Opracowaliśmy swoja umowę, radca ją sprawdził , 
bo z umowy , którą przesłała firma nic nie wynikało,
8/radny K.Zaperty wodociąg Nowa Wieś i zabezpieczenie mostu. W pierwszej kolejności 
będzie realizowany projekt na miejscowość Świdrów i tu planujemy ten wodociąg od Dropia 
przez naszą drogę gminną. W zamyśle mamy , aby te miejscowości były wyodrębnione
w projekcie i uzyskanie pozwolenia na budowę. Na każdą miejscowość chcemy mieć 
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pozwolenie na budowę ,żeby to nie było jedno pozwolenie na całą inwestycje .Łatwiej nam 
będzie podchodzić do pewnych rzeczy i łatwiej wykonać te robotę . Do wodociągowania 
mamy tam cztery wioski : Świdrów , Marcelin ,Nowa Wieś i Sąchocin . Będzie przetarg lub 
zapytanie ofertowe w celu wyłonienia projektanta i przystąpimy do prac. Chcemy mieć
gotowe projekty ,żeby przystąpić do dalszego wodociągowania naszych miejscowości .
Mamy jeszcze sporo niedoróbek . Następnie mamy miejscowość rozległą Kąty Borucza .
Jeśli chodzi o zabezpieczenie  mostu. Myśmy tam byli i oglądali . W tej chwili 
przygotowujemy materiał po to , aby ten most zabezpieczyć. Wykonamy to własnymi 
pracownikami . W pierwszej kolejności musimy zrobić zabezpieczenie w miejscowości 
Pokrzywnik . Pogoda jest niesprzyjająca do tych robót bo na miejscu trzeba dokonać cięcia  
i spawania . Materiał jest już przygotowany .
Radny K.Zaperty – nie mamy żadnej innej drogi dojazdowej . Coś trzeba zacząć robić.
Wójt Gminy – ja tam byłem i widziałem tę sytuacje , chodzi o to ,żeby zabezpieczyć barierki 
 które są tam niezbędne. Jeżeli chodzi o projektanta były prowadzone rozmowy , czekamy 
na informację od niego . Przyczółki ,które są tam do wykonania my w tym roku tego nie 
zrobimy . To są potężne pieniądze , które musimy znaleźć , zabezpieczyć w budżecie 
na naprawę tego . Zmierzamy do tego ,żeby tę drogę wytyczyć i okopać. Jutro złożymy
zamówienie przetargowe odnośnie zakupu koparki. Myślę,że tę koparkę pozyskamy  w 
niedługim czasie , wtedy będziemy mogli przystąpić do robót drogowych , które każdy
widzi i są niesamowite problemy . Pan radny Pawiński ma problem z drogą w Antoninie.
Zwracałem się kilka razy do Pana Malinowskiego . Prawdopodobnie pojedziemy do 
Warszawy , kupimy masę bitumiczną i wszystkie dziury połatamy . Pan Malinowski 
mówi ,że jak obsłuży swoje drogi powiatowe to przyjedzie na nasze gminne. Dyrektorami
Solonek i Witczak to samo mi powiedzieli. W pierwszej kolejności maja za zadanie zrobić 
swoje drogi . Jeszcze dzisiaj Pan Sitnicki miał rozmawiać z Panem Malinowskim.
Radny St.Pawiński – na tej drodze autobusy mają jazdy próbne, dlatego są dziury.
Wójt Gminy – ja rozmawiałem na ten temat z panem Rafałem  i obiecał ,że żaden autokar 
już z jezdni hamowni nie zrobi
9/Pan Laskowski pytał o ugodę pomiędzy Panią Gadomska , a mną, na rozprawie doszliśmy
do porozumienia , sąd zadał pytanie czy tej sprawy nie rozwiązać ugodowo , zwróciłem
się z  pytaniem do Pana mecenasa w jaki sposób tę ugodę zawrzeć, mecenas poprosił o 
przerwę , wyszliśmy na korytarz i doszliśmy do porozumienia . Z mojej strony był gest
taki ,żeby tę karę wymazać z akt Pani dyrektor Gadomskiej . Uważam ,że sąd powinien ją 
rozstrzygnąć , wtedy byśmy wiedzieli kto miał rację. Jeżeli chodzi o zakres czynności 
i te zapisy , które tam są , jest tam zapis , który mówi ,że Pani dyrektor piastuje pieczę
nad stołówką i kuchnią . Skoro ma piecze i jest odpowiedzialna i jest odpowiedzialna za to 
czyli jest konkretnie osoba odpowiedzialną za kuchnie i za stołówkę . Ale może i dobrze,
że tak się stało ,że żeśmy doszli do porozumienia . Moja wola była taka i cieszę się z tego ,
że potrafię takie decyzje podejmować .
Radca prawny – to wszystko jest prawda od strony prawnej . Jeżeli chodzi o nakładanie kar 
to ta kara i tak por roku ulega zatarciu , zostanie usunięta z akt. W tym przypadku okres
ten można było skrócić . Kara obowiązywała trzy miesiące  , teraz będzie usunięta jak
się wyrok uprawomocni.
10/ pytanie Pana Sadurskiego o wykaz zadłużenia , tak jak najbardziej może Pan otrzymać,
w takiej formie  w jakiej posiadam , tu nie ma żadnych nazwisk , adresów. Przy najbliższej
okazji taka informacje Panu przekażemy ,
11/rów w Porębach Starych , na tym spotkaniu z Urzędem Marszałkowskim był też
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Dyrektor Kozyra , radny Poławski skierował pytanie co z tym rowem , kiedy to będzie 
zrobione . Odpowiedź brzmiała ,że w tym roku będzie to wykonane. My nie mamy takich
 instrumentów ,żeby zmusić dyrektora ,żeby jutro przyjechał i to zrobił. Należy przyjąć
za dobra monetę , że to co powiedział będzie zrealizowane .Miejmy nadzieje ,że powiedział 
to publicznie i z tego się nie wycofa . Z tego co ja wiem to ta droga jeszcze nie jest odebrana 
Droga 637 od Stanisławowa do rogatek Warszawy będzie realizowana prawdopodobnie 
w czwartym kwartale tego roku . Jest to informacja przedstawicieli Urzędu 
Marszałkowskiego , którzy byli na tym spotkaniu .Należy się cieszyć,że takie deklaracje tu 
padają i zobowiązania , ponieważ to będzie służyć na naszą korzyść. Szybsze poruszanie ,
będzie bezpieczniej ,
12/ Pan Słowik odniósł się do przystanków ,
13/ pytanie Pana Dąbrowskiego pismo do Kół Łowieckich, rozmawialiśmy z Panem 
Dąbrowskim na temat zniszczeń przez zwierzynę leśną . Głównie chodziło o plantacje 
kukurydzy , ziemniaków. Zostało napisane pismo do Kół Łowieckich przy Ministrze
Rolnictwa : Diana , Wadera , Zgoda i do wiadomości Mazowiecka Izba Rolnicza .
Na dzień dzisiejszy żadna odpowiedź nie przyszła, jakie podjęto działania ,żeby zapobiegać
szkodom wyrządzanym przez zwierzynę leśną . Myślę ,że wyślemy kolejne pismo 
ponaglające i przypominające ,żeby przynajmniej odpowiedzieli na to pismo .
P.D.Dąbrowski – ja poproszę pismo od Wójta ,że nie dajecie sobie z tym rady i mi to 
wystarczy ,żebym mógł podjąć inne działania . 
Wójt Gminy – jeśli pojawiają się jakieś problemy to próbujemy reagować . Jeśli pojawiają 
się jakiekolwiek sygnały  o nieporządku czy biedzie ludzkiej . My reagujemy na to , 
wysyłamy ludzi  staramy się sprzątać park , wszystkie ulice , aby wizerunek tej 
miejscowości się zmienił , wszystko zostało upiększone kwiatami ,że było milsze spojrzenie 
na to co tutaj się dzieje.
14/ Z-ca Wójta – ja pozwolę sobie odpowiedzieć na pytanie Pana Wierzby , po wyłonieniu
przewoźników zwróciłem się z takim pytaniem do Pani Dyrektor GZAS , aby poprosiła 
Panów Dyrektorów . Z tego co wiem nie mamy żadnego nauczyciela jako opiekuna.
Nieodpłatnie jeżdżą stażystki z Urzędu Gminy .przygotuje się na najbliższą komisje , kto 
jest opiekunem .odpłatnie czy nieodpłatnie .
Radny Sł.Wierzba – gminę Wierzbno podawałem tylko jako przykład .

Do pkt.24.Wolne wnioski .

Radna H.Wadas – w dniu dzisiejszym zabezpieczono środki na dokumentację na drogi  
sfinansowane z Unii Europejskiej . Czy jest już wiadomo na jakie drogi? 
Wójt Gminy – Pan Sitnicki dzisiaj przygotowuje nasze drogi do realizacji w sensie 
odcinkowym , kilometrowym . Poszły zapytania ofertowe na projekty tych dróg .
Nie wiemy na jakiej zasadzie to będzie , mamy tylko informację ,że będą realizowane , że 
będzie nabór wniosków. Musimy więc mieć całą dokumentację. Problem dróg w gminie 
Dobre jest problemem numer jeden . MY ten problem dostrzegamy . Jeżeli tylko pojawią się 
jakiekolwiek środki na pewno będziemy o te środki zabiegać . Na terenie gminy mamy
dużo dróg zestabilizowanych : Głęboczyca , Brzozowica – Walentów , Jaczewek Rudno ,
Rynia i chcielibyśmy to w pierwszej kolejności przykryć dywanikiem bitumicznym .
W jakiej formie i na jakiej podbudowie będziemy się zastanawiać . Wszystko zależy ile my 
tych środków zdobędziemy . Wtedy będziemy mogli wyliczyć ile na każdą drogę.
Jaką formę wyboru przyjmiemy to może Państwo macie jakieś pomysły.
Sekretarz Gminy – musimy zrobić kilka projektów dróg , nie wiemy jakie będą kryteria i 
wymogi wyboru  wniosków . Wniosek jest bardzo duży .
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Wójt Gminy – ja widzę problem nie przykrytych stabilizacji , bo jeszcze rok ,dwa i tych 
stabilizacji nie będzie .
Radna D.Wielechowska – my jako radni możemy składać wnioski dotyczące dróg w 
naszych miejscowościach .
Przew.Rady Gminy -do projektu budżetu i do funduszu sołeckiego .
Radny P.Sadurski – poprzedni Wójt przygotował bardzo dużo takich projektów , znam
taki jeden projekt , na który przesuwamy teraz pozwolenie na budowę , robimy jakieś 
przesunięcia ,kopiemy po 20 metrów kanalizacji  bo nie mamy teraz środków , a 
dofinansowania nie ma . Moim zdaniem przygotować 2-3 projekty konkretne . Żeby 
nie było tak ,że pieniądze przepadają  albo wyrzucone pieniądze , kombinujemy jak je 
przesunąć.
Sekretarz Gminy – my zrobimy wszystko ,że by wnioski przeszły , ale pewności nie mamy ,
że te wnioski przejdą .
Radca prawny – na poprzedniej sesji państwo zadali pytanie na temat bezdomnych psów.
Jeżeli chodzi o bezdomne psy , które ugryzły , pokaleczyły , porwały spodnie na ulicy,
poza domostwami to mamy dwa problemy .Po pierwsze bezdomny pies to nie znaczy 
bezpański bo on może się zagubił , może się zabłąkał , może został wyrzucony ,ale on 
właściciela ma .jeżeli właściciela ma to musimy stosować artykuł 441 kodeksu cywilnego ,
ustalić tego właściciela i od niego domagać się odszkodowania czy zadośćuczynienia czy 
sprawdzenia czy pies ma szczepienie . Druga możliwość jest wtedy kiedy zwierze 
faktycznie nie ma tego właściciela bo nie jesteśmy w stanie go ustalić. To jest kwestia
sięgnięcia do przepisów ustawy o ochronie zwierząt . Pytanie padło czy za to będzie
ponosiła odpowiedzialność gmina . Gmina na podstawie art.11a ma obowiązek  
przygotowywania programu ochrony bezdomności zwierząt . Taki program jest rok rocznie 
przygotowywany . Powstaje kwestia odszkodowania. Nie możemy przyjść do Wójta i 
zażądać odszkodowania . Jeśli ktoś chciałby takie roszczenie wnieść d to do sadu . Zgodnie 
z przepisami kodeksu postępowania cywilnego udowodnić winę . Tak naprawdę to nie jest 
takie proste i nie jest to do końca uregulowane .
Drugie pytanie było ,że sołtysi chodzą zbierać podatek , wchodzą na podwórko , nie
wiedzą co ich spotka . Mogą się spotkać z psem , który zrobi im krzywdę . Teraz pojawia się 
pytanie czy właściciel powinien psa uwiązać czy nie . Czy pies powinien biegać w 
ogrodzeniu . I znowu nie jest to w przepisach w stu procentach uregulowane .
Są uregulowane obowiązki właściciela  w kwestii zapewnienia trzy metrowego łańcucha dla 
psa , nie dłużej niż 12 godzin , odnośnie obcinania uszu , ogona. Jest przepis , który
można byłoby wykorzystywać w takiej sytuacji z kodeksu wykroczeń art 77 „kto nie 
zachowuje zwykłych lub nakazanych środków ostrożności przy trzymaniu zwierzęcia 
podlega karze grzywny do 250  złotych albo karze nagany „ . Trzeba by było indywidualnie 
podejść . Czy jest to pies niebezpiecznej rasy . Być może powinno się znaleźć ostrzeżenie na 
furtce . Być może jest ogrodzenie , ale jest nieszczelne albo za niskie . W tym przypadku
można by twierdzić ,że nie są zachowane należyte środki ostrożności i w związku z tym
można zgłosić taką sytuacje na policję . Zupełnie inna kwestią są psy , które są 
szczególnej rasy  Jest kilka ras , na które trzeba mieć specjalne zezwolenie . Takich ras nie 
można trzymać  bez specjalnych dokumentów . Jeśli mamy obawy to warto byłoby to 
sprawdzić. W tym zakresie przepisy nie są precyzyjne.
P.D.Dąbrowski – skoro mówimy o bezpańskich psach to proszę Pana ,aby wyjaśnił Pan jak t
o wygląda w przypadku szkód zwierząt leśnych .
Radca prawny - Pan mówi o zwierzętach dzikich , leśnych , a ja mówię o zwierzętach 
gospodarskich.
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P.D.Dąbrowski – jak rozumiem koła łowieckie powinny zabezpieczyć zwierzynę.
Radca prawny – to jest szerszy temat, tutaj trzeb by było odwoływać się do prawa 
łowieckiego , które przewiduje odszkodowania za zniszczenia  czynione przez zwierzynę.
Należłoby może pójść droga postępowania sądowego .
P.D.Dąbrowski – i my to robimy .
Radny St.Pawiński - na temat koła łowieckiego brakuje słów , w ciągu nocy dziki zryły łąkę 
jakby przeszła glebogryzarka .

Pismo w sprawie oferty szkoleniowej . Oferta opiewa na 349 złotych od jednej osoby .
Szkolenie prowadzą specjaliści Regionalnej Izby Obrachunkowej  i organizowane jest w 
Siedlcach .

Radny St.Paderewski – a może niech radny dopłaci 100 złotych , a resztę gmina.
Przew.Rady Gminy   - podejmijmy decyzję czy jedziemy do Siedlec czy organizujemy  tu na 
miejscu .
Radny P.Sadurski – a może wziąć udział każdy mieszkaniec ? Może są osoby , które chcą 
być na takim szkoleniu .
Przew.Rady Gminy – to jest szkolenie dla radnych 
Radny M.Poławski – może zrobić rozeznanie  czy gminy sąsiednie  wzięłyby udział , nie 
podejmujmy dzisiaj decyzji .
Radna H.Wadas – jeśli trzeba będzie dopłacić to część radnych nie będzie chciała tego 
zrobić.
Przew.Rady Gminy – może temat szkoleń omówmy jeszcze raz na komisji .Obciążać
budżet gminy to uważam ,że jest to nie fair .
Wójt Gminy – wszędzie obcinamy , proszę bardzo zróbmy szkolenie i dla 50 osób , ale za to 
wszystko trzeba zapłacić.
Radny St.Paderewski – na komisji dyskutujemy 7 godzin , a na sesji to samo .Tak jak było 
dzisiaj.
Radny P.Sadurski – chodzi o to ,że komisje nie są protokółowane i notowane . Każdy 
obywatel powinien sobie przeczytać.
Przew.Rady Gminy – przecież są protokóły z komisji , tu się nic nie chowa.
Radny P.Sadurski – nie ma nic w internecie .
Przew.Rady Gminy – jeśli chce Pan protokół z komisji to przewodnicząca Panu podpisze .W 
protokóle jest zapisane to co było na komisji . Są problemy , są wnioski wszystko jest 
pisane.
Radna D.Wielechowska – czy jest coś wiadomo odnośnie zatoczki w Rudzienku?
P.Rastawicki – zostało to zaplanowane do realizacji w ramach prac bieżących.
Złożyłem wniosek o remonty pozimowe na drogach .To były wszystkie te wnioski , które 
złożyli sołtysi . Nie będzie będzie progów spowalniających . Pozytywnie zaopiniowano 
chodnik na ulicy K. Laszczki .
Radny P.Sadurski – przystanek na ulicy Polnej .Podobno osobiście prace nadzorował Pan 
Chmielewski oraz Wójt . Proszę o poprawienie go ,żeby stał prosto .

Do pkt.25.W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy dokonał 
zamknięcia sesji .

Protokółowała: Przewodniczący Rady Gminy
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